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tu angajamentul 
anual îndeplinit
Harnicul colectiv de salariaţi al fa

bricii „Libertatea“ se pregăteşte să 
întîmpine ziua de 23 August cu noi 
si importante succese în muncă. An
gajaţi plenar în marea întrecere so
cialistă, muncitorii acestei importante 
unităţi economice sibiene sínt în mă
sură să raporteze, o dată cu înche
ierea primei decade a acestei luni, 
ro-alizarea si depăşirea angajamente
lor luate pina la sfîrşitul anului la 
o serie de indicatori. Astfel, depăşi
rea realizată la valoarea producţiei 
globale se cifrează la 18,843 milioane 
lei, cu 843 mii lei peste angajamen
tul anual, iar valoarea produselor li
vrate peste angajament la fondul pie
lii Însumează circa 2,908 milioane Iei.

Concretizate în unităţi fizice, de
păşirile semnalate echivalează cu: 
18 200 m p ^saturi tip lină (cu 1 200 
m p mai mult decit prevedea anga
jamentul), 38 200 rn p textile neţesute 
(cu 1 200 ni p peste angajament), 
61 200 m p vatelină şi 3 900 kg vată 
croitorie.

încurajaţi de aceite consistente suc
cese, muncitorii de aici sint hotărîţi 
să suplimenteze cu ocazia apropia
tei adunări generale a oamenilor 
muncii — angajamentele luate, în 
conformitate cu marile disponibilităţi 
de creştere a producţiei de care dis-- 
pun.

C. E. I. L. Sibiu şi-a 
depăşit angaja

mentul suplimentat 
în cinstea zilei de 

23 August
Printr-o muncă susţinută şi rod

nică muncitorii, maiştrii, tehnicienii 
şi ingiaerii din cadrul C.E.Î.b. Sibiu au 
reuşit ca pînă azi să-şi depăşească 
substanţial angajamentul Luat. Astfel, 
producţia marfă dată peste plan este 
de 6 milioane lei, cu 3 milioane peste 
angajamentul iniţial. Revelator este 
faptul că întreg sporul de producţie 
s-a făcut pe seama creşterii produc
tivităţii muncii.

Produsele livrate în străinătate au 
depăşit mult prevederile angajamen
tului iniţial, aducînd în plus peste 
2 milioane lei valută. S-a înregistrat

în aceiaşi timp o ‘creştere a benefi
ciului cu 338 mii lei.

O preocupare permanentă a fost şi 
aceea legată de înnoirea şl diversifi
carea producţiei. In acest sens, spe
cialiştii combinatului au elaborat o 
serie de proiecte, care, omologate, au 
intrat imediat în fabricaţie. Printre 
acestea -bibliotecile „Nicoleta“, 
„Bombon’el“ şi garnitura de hol „Păl
tiniş“.

La toate aceste realizări se adaugă 
şi . economiile importante de masă 
lemnoasă obţinute îndeosebi pe seama 
valorificării deşeurilor de P.F.L. A- 
cestea se ridică pînă acum la peste 
700 metri cubi faţă de 'consumurile 
planificate.

ŞT. VASIU

La fabrica de cărămizi „Record“

Mari cantitătif

de produse 
livrate 

suplimentar
COntinutnd Sn ritm susţinut Între

cerea socialistă, colectivul de munci
tori, tehnicieni şi ingineri al Fabricii 
de produse zaharoase „Victoria“ ra
portează îndeplinirea şi - depăşirea 
sarcinilor ele plan de la începutul 'se
mestrului II şl pînă în prezent. Ast
fel, planul producţiei globale şi cel 
al producţiei marfă a fost depăşit cu 
circa 2,6 la sută. De-remarcat că cea 
mai mare parte din cantitatea de 
produse zaharoase livrate peste plan 
a fost obţinută prin introducerea unor 
tehnologii noi de fabricaţie şi a u- 
nor utilaje de înaltă productivitate 
realizate prin autoutilare.

Ample acţiuni de modernizare şi 
dezvoltare întreprinse în ultimii ani 
au transformat intr-un timp foarte 
scurt chipul fabricii de cărămizi 
„Record". In locul vechilor ateliere 
meşteşugăreşti au apărut astăzi hale 
spaţioase, dotate cu cele mai mo
derne utilaje, iapt care plasează fa
brica sibiană in rindul celor mai 
moderne unităţi de atest gen din 
tară.

— Transformările de structură ale 
întreprinderii noastre, evoluţia ei se 
reflectă cel mai fidel, mai adecvat, 
în triplarea productivităţii muncii pe 
cap de muncitor: de la aproximativ 
15 mii lei lunar, cît era în 1968, as
tăzi un muncitor de-al nostru reali
zează aproximativ 54 mii lei. Sau, 
mai limpede, doar 5,1 oameni, sínt 

"ifhSzi nec«sarr'^Snfrü''tiéull2are'á firi-''" 
Honului de produse, faţă de 18 cîţi 
erau necesari înainte.

De anul acesta am început să li
vrăm cărămizi şi la export. Angaja
mentul nostru de a livra suplimen
tar 400 mii cărămizi în cinstea Con
ferinţei Naţionale a partidului l-am 
realizat şi depăşit. De asemenea, a- 
vem certitudinea că angajamentul 
luat in cinstea zilei de 23 August şi 
a celei de-a 25-a aniversări a pro

clamării republicii, de e livra lunar 
la export pînă la sfîrşitul anului 100 
mii cărămizi, va fi realizat şi depă
şit. Trebuie să precizez că la .acea 
dată nu aveam plan de export.

Cuvintele de mai sus aparţin tova
răşului Victor Herciu, directorul fa
bricii. Aceste cuvinte au fost rostite 
<u prilejul începerii fabricării ţiglei. 
Amănuntele despre linia de fabri
caţie a ţig le i mi-au fost furnizate cu 
amabilitate de inginerul Aurică Pa- 
naitescu, şeful proiectului de dezvol
tare a fabricii. „Secţia va furniza multe 
milioane de ţigle anual. Deocamdată 
mu lucrăm decit cu o parte din capa
citate, urmînd ca treptat să atingem 
parametrii proiectaţi. Termenul pre
văzut pentru aceasta este de un an.

• că
avem; asigurate toate condiţiile pen
tru a lucra cu toată capacitatea în- 
tr-o perioadă de maximum un an. 
Utilajele de mare tehnicitate cu care 
este înzestrată secţia sínt produse 
în exclusivitate în ţară. Ceea ce îmi 
pare deosebit şi în acelaşi timp va
loros este utilizarea cuptorului tunel 
care pérmite arderea ţiglelor fără să 
fie nevoie de cărămizi pentru susţi
nerea lor, ţoale operaţiile de ardere 
fiind automatizate. Adoptarea acestui 
procedeu de ardere, pe lingă avan
tajele tehnice evidente, înlătură 
contactul muncitorilor cu temperatu
rile înalte. Aş mai adăuga, în aceeaşi 
ordine de idei, că transportul, 
manipularea produselor in această 
secţie, ca de altfel în întreaga fa
brică, este complet mecanizat. De

(Continuare în pag. a Il-a) 
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Intr-unui din laboratoarele uzinei 
„Vitrometan“ Mediaş, înzestrat 
cu aparatură adecvată, se efectu
ează verificări şi reparaţii la apa
ratele de măsură şi înregistrări 
electrice de la cuptoarele de to 
pit sticlă. în  fotografie: Mariana 
ţitefănescu, verificator şt Ion Ilies
cu, reparator A.M.C., la masa de 
probă

In centrul atenţiei adunărilor 
generale ale oamenilor muncii

In aceste zile au Ioc în' toata 
întreprinderile industriale, de con
strucţii, transporturi, comerţ, în u- 
nităţile cooperaţiei meşteşugăreşti şî 
— pe măsura încheierii lucrărilor a- 
Brieole din actuala campanie — în 
uniăţile agricole de slat adunări ge
nerale ale oamenilor muncii, prece
date de adunările lunare ale grupe
lor sindicale. In unităţile economica 
unde se vor întruni in adunări ge
nerale reprezentanţii oamenilor mun
cii, au loc doar adunări cu toţi sa
lariaţii pe secţii, sectoare, şantiere 
sau loturi. Cu acest prilej se vor 
prezenta ’dări de seamă care vor 
face un bilanţ al activităţii unităţii 
respective şi a organului de condu
cere asupra modului în care au fost 
realizate planul de producţie semes
trial, angajamentele asumate şi pre
vederile contractului colectiv. Toto
dată va fi prezentat adunării un pro
gram de măsuri in vederea realiză
rii şi depăşirii sarcinilor de plan şi 
a angajamentelor pe perioada care 
n rămas pînă la sfîrşitul, acestui an, 
precum şi măsurile ce se impun,pen
tru îndeplinirea şi depăşirea planu
lui pe anul 1973.

O deosebită atenţie se va acorda 
sarcinilor reieşte din Raportul pre

zentat de secretarul general al parti
dului, tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
îa recenta Conferinţă Naţională a 
partidului, cu reliefarea măsurilor ce 
privesc perfecţionarea continuă a 
activităţii de conducere şi planifi
care a întregii vieţi economice şi 
sociale. Aplicarea în viaţă a hotă- 
ririlor Conferinţei Naţionale va tre
bui să asigure perfecţionarea conti
nuă a activităţii de organizare şi 
conducere, sporirea eficienţei eco
nomice, dezvoltarea democraţiei e- 
conomice, creşterea spiritului de 
răspundere pentru îndeplinirea pla
nului cincinal înainte de termen.

Pe do altă parte, dările de seamă 
trebuie: să scoată în evidenţă prin
cipalele probleme ale producţiei sur
venite în semestrul încheiat — mo
dul cum au fost folosite capacităţile 
de producţie, forţa de muncă, cum 
au fost realizaţi indicatorii econo- 
mieo-financiari, cheltuielile produc
ţiei, precum şi carenţele din fiecare 
domeniu Sn parte. Trebuie tratate cu 
toată -iresponsabilitatea, în spiritui ho- 
tărîrii Conferinţei Naţionale a parti
dului. măsurile care să contribuie la 
punerea în funcţiune înainte de ter
men a noilor capacităţi de produc
ţie, la scurtarea termenului de dare 
in folosinţă a construcţiilor indus

triale. Un capitol important al dări
lor de seamă este indicat să dezba
tă în spirit critic şi autocritic aspec
tele disciplinei, eticii şi echităţii, ca 
elemente de maximă valoare pentru 
întreaga masă a salariaţilor, fără a 
eluda aportul pe care trebuie să-l 
aducă comitetul oamenilor muncii şi 
mai ales reprezentanţii oamenilor 
muncii în comitet, în spiritul lărgi
rii democraţiei socialiste.

O mare importanţă pentru cuprin
derea masei salariaţilor, pentru va
lorificarea largă a propunerilor şi 
iniţiativelor acestora o au adunări
le ce se desfăşoară în prezent in 
secţii, sectoare, loturi sau şantiere. 
Aici, în acest cadru, informarea tre
buie să expună analitic modul în ca
re s-a desfăşurat activitatea de pro
ducţie, contribuţia factorilor de răs
pundere la îndeplinirea obiectivelor 
economice, solicitudinea şi operati
vitatea cu care au dat curs propu
nerilor salariaţilor făcute în adună
rile lunare ale grupelor sindicale şi 
în precedentele adunări generale.

La adunarea salariaţilor de la lotul 
U.P.A.S. al Şantierului de construcţii 
industriale aceste indicaţii au fost 
doar in parte cuprinse în informare, 
aportul comitetului oamenilor muncii

fiind superficial rem arcat. ca şi res
ponsabilitatea factorilor de condu
cere pentru îndeplinirea măsurilor 
ce privesc gospodărirea materialelor, 
folosirea utilajelor, a forţei de mun
că. In informarea prezentată Sn adu
narea salariaţilor secţiei cărămizi a 
fabricii „Record", s-a lăsat să se înţe
leagă că factorii de conducere şr fl fă
cut toiul pentru îndeplinirea indicato
rilor. Desprinzînd din informare doar 
modul în care a fost folosit fondul 
de timp, reiese că aici, în medie lip
sesc nemotivat 9—10 la sută din 
muncitorii de bază. Or, munca poli
tică sau măsurile administrative nu 
se reflectă şi în acest aspect? Dacă 
da, atunci de ce informarea nu a a- 
nalizat şi activitatea şefilor de echi
pă, a maiştrilor şi chiar a conducă
torului întreprinderii.

Din asemenea exemple rezultă 
maniera formală în care se mai în
tocmesc unele informări şi dări de 
seamă. Pentru a-şi atinge scopul, 
pentru ca propunerile şi iniţiativele 
să prindă viaţă, iar carenţele relie
fate să fie înlăturate, este necesară 
o contribuţie activă, concretă a co
mitetelor sindicatelor şi a comitetelor 
oamenilor muncii la pregătirea şi
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EUGEN TOMA,
preşedintele Consiliului municipal

Sibiu al sindicalelor

Vizita
tovarăşului Todor Jivkov 

în judeţul Constanţa
Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 

Todor Jivkov au făcut, în cursul ’di
mineţii de joi, o vizită la unele 
obiective industriale, agricole şi de 
cercetare din judeţul Constanţa.

Conducătorii de partid şi de stat 
ai României şi Bulgariei au fost în
soţiţi de tovarăşii Iosif Banc, mem
bru supleant al Comitetului Execu
tiv, secretar al C.C. al P.C.R., Şte
fan Andrei, secretar al C.C. al P.C.R., 
Constantin Mitea, membru al C.C. 
al P.C.R., precum şi de tovarăşii 
Konstantin Tellalov, secretar al C.C. 
al P.C. Bulgar, şi prof. N. Iahiei, 
membru supleant al C.C. al P.C. Bul
gar.

Decolînd de la Mangalia Nord, 
staţiunea Neptun, uncle se află reşe
dinţa oaspeţilor, elicopterul survo
lează teritoriul judeţului şi ateri
zează, la ora 10,00, pe platoul din 
fata Întreprinderii integrată de lină, 
unitate de séama a industriei con- 
stănţene.

La intrare, pe o pancartă domi
nată de portretele celor doi condu
cători de partid şi de stat se află 
înscrisă urarea: „Trăiască prietenia 
româno-bulgară". Muncitorii, ingine
rii şi tehnicieni acestui important o- 
biectiv industrial fac oaspeţilor o 
entuziastă primire. Ei îşi exprimă, 
prin vii ovaţii şi urale, bucuria de 
a avea în mijlocul lor pe solii po
porului bulgar, pe conducătorul 
partidului şi statului na-etru.

In întimpinarea tovarăşilor Nicolae 
Ceauşescu şi Todor Jivkov, a celor
lalte persoane oficiale române şi 
bulgare, au venit Vasile Vîlcu, mem
bru al Comitetului Executiv al C.C, 
al P.C.R., prim-secretar al Comite
tului judeţean Constanţa ai P.C.R., 
loan Crăciun, ministrul industriei u- 
şoare, cadre de conducere din între
prindere. Tinere textiliste oferă oas
peţilor buchete de flori.

Prezenlind principalele etape ale 
construcţiei întreprinderii, perspecti
vele sale de viitor, directoarea lu- 
liana Bucur erată că această unitate 
este un rod al politicii de industria
lizare socialistă, de dezvoltare eco
nomică armonioasă a tuturor jude
ţelor ţării.

’ Acest obiectiv s-a extins şi mo
dernizat continuu.

Oaspeţii sint informaţi că „Inte
grata de lină" din Constanţa a de
venit un însemnat furnizor de stofe 
superioare. Din metrajul pe care-1 
livrează anual întreprinderea se pot 
confecţiona 1 80Ü 000 de costume 
pentru adulţi, precum şi 600 000 ar
ticole de îmbrăcăminte pentru copii. 
Este relevată hotărîrea colectivului 
de a-şi îndeplini sarcinile de plan 
.ce ii revin. în actualul cincinal în 
patru ani şi jumătate. Pentru înfăp
tuirea acestui insuflaţilor angaja
ment, el îşi propune o mai judici
oasă folosire a capacităţilor existen
te, reducerea consumurilor specifice, 
o mai bună organizare a muncii, 
sporirea calităţii şi a eficienţei În
tregii activităţi de producţie.

Sint vizitate, pe rind, secţiile vop- 
sitorie, filatură, ţesătorie, finisaj, 
toate dotate cu utilaje moderne, de 
înaltă tehnicitate; se ia cunoştinţă 
de procesul complex de industriali
zare a linii, Tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu şi Todor Jivkov se o- 
presc în dreptul unor războaie de 
ţesut, stau de vorbă cu muncitorii.

în discuţiile cu specialiştii, secre
tarul generat al partidului nostru 
recomandă găsirea de soluţii pentru 
a se putea monta noi utilaje în spa
ţiile existente şi pentru a se spori 
producţia.

In final, oaspeţii se opresc în sala 
de expoziţii a întreprinderii, unde 
sint înmănuncheate numeroase ţe
sături, care se disting prin varieta
tea şi eleganţa lor, prin desenul şi 
coloritul lor plăcut. Unele sínt de- 
acum produse curente ale întreprin
derii, altele sint în „premieră". To
varăşii Nicolae Ceauşescu şi Todor 
Jivkov -au apreciat' strădania colec
tivului de a îmbunătăţi calitatea ţe
săturilor şi preocuparea creatorilor 
de modele pentru lărgirea gamei de 
sortimente.

La plecare, ca şi pe întreg par
cursul vizitei, muncitorii, tehnicienii 
şi inginerii îi salută cu căldură pe 
conducătorii de partid şi de stat 
români şi bulgari, ovaţionînd înde
lung pentru dezvoltarea relaţiilor 
frăţeşti dintre cele două ţări, partida 
şi popoare.

Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 
Todor Jivkov, celelalte persoane ofi

ciale române şi bulgare, îşi conti
nuă, apoi călătoria prin judeţ, in 
maşini deschise.

Arterele principale alo municipiu
lui Constanta, străbătute acum, sint 
împodobite sărbătoreşte cu drapelele 
de stat ale celor două ţări. Oaspeţii 
sint salutaţi cp însufleţire de nu
meroşi cetăţeni. Se aud urări in 
cinstea prieteniei dintre poporul ro
mân şi poporul bulgar, pentru tri
umful socialismului şi păcii în lume.

La cîţiva kilometri de la ieşirea 
din oraş, are loc o oprire la una 
din parcelele staţiunii centrale de 
cercetări pentru creşterea ovinelor 
— Palas. Pe larga pajişte se află 
circa 2 000 de oi din cunoscuta rasă 
„merinos de Palas", care dă cea mai 
mare producţie de lină la noi in 
ţară.

Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 
Todor Jivkov se întreţin cu minis
trul agriculturii, industriei alimentare 
şi apelor, Angelo Miculescu, cu 
membri ai conducerii staţiunii şi cu 
specialişti.

Directorul tehnic al staţiunii, ing. 
Iustin Păunescu, prezintă activita
tea unităţii de cercetare de la Palas, 
subliniind că ea este una dintre cele 
mai vechi din ţară, sărbătorindu-şi 
anul acesta trei sferturi de veac de 
existenţă. Această staţiune centrală 
coordonează munca de cercetare în 
domeniul creşterii oilor, avînd uni
tăţi experimentale, ferme şi puncte 
pilot în diferite judeţe. Se dau am
ple explicaţii privind programul de 
cercetare, care vizează, în principal, 
sporirea producţiei de lină. In mo
mentul de faţă, sint în curs de rea
lizare 60—70 de teme de studiu care 
privesc genetica, ameliorarea şi re
producţia animalelor, alimentaţia, 
tehnologia creşterii şi exploatării ,o- 
vinelor. Referitor la eficienţa cerce
tărilor, se menţionează că, pe un 

. efectiv de 6 000 de ovine merinos, 
s-au obţinut, în medie, ia un ani
mal, 8,5 kg de lină. De la unii ber
beci s-au obţinut chiar producţii re
cord de lină, de 25,2 kg.

— Care 'este insă media rea
lizată la întregul efectiv de ovine 
al judeţului? întreabă tovarăşul 
Ceauşescu.

— Media este de 2,980 kg lină, 
spun specialiştii,

— Puţin, apreciază secretarul ge
neral al partidului. Trebuie să ajun
geţi la cel puţin o medie de 5 kg 
de lină. Condiţii aveţi, rămine să le 
Valorificaţi integral.

Directorul staţiunii mai relevă fap
tul că, Sn fiecare an, staţiunea pune 
la dispoziţia unităţilor agricole cite 
1 100—1200 de berbeci, in scoput 
îmbunătăţirii materialului ovin din 
zona dobrogeană şi din întreaga 
ţară.

Tovarăşul Todor Jivkov urează 
, specialiştilor să obţină nai succese 

în activitatea tor de cercetare, pro
iectele lor de viitor să-şi găsească 
o cit mai grabnică înfăptuire,

Următorul popas are loc tot la 
o unitate de cercetare — Staţiunea 
experimentală pentru culturi irigate 
.Valul lui Traian.

Conducătorii de partid şi de stat 
ai României şi Bulgariei.sint întim- 
pinaţi cu aceeaşi căldură ca pe întreg 
parcursul vizitei. Pe faţada clădirii 
de la intrare se aflau portretele to
varăşilor Nicolae Ceauşescu şi Todor 
Jivkov, încadrate de urarea: „Trăias
că prietenia româno-bulgară“.

La 10 august, în staţiunea Neptun, 
s-au încheiat convorbirile dintre to
varăşul Nicolae Ceauşescu. secretar 
general ai Partidului Comunist Ro
mân, preşedintele Consiliului de Stat 
a! Republicii Socialiste Románia, şi 
tovarăşul Todor Jivkov, prim-secre
tar al Comitetului Centra! ai Parti
dului Comunist Bulgar, preşedintele 
Consiliului de stat al Republicii 
Populare Bulgaria.

Din partea română au participat 
tovarăşii Ştefan Andrei, secretar al 
C.C. al P.C.R,, şi Constantin Mitea. 
membru al C.C, a! P.C.R.

Sint vizitate cimpurile experimen
tale şi de producţie ale staţiunii, care 
se întind pe circa 18 000 ha. Condu- 
cindu-i pe oaspeţi, directorul staţiu
nii, Petre Tomoroga, prezintă pro-, 
fiiul unităţii şi sarcinile care stau in 
faţa cercetătorilor pentru elaborarea 
tehnologiilor de producţie în condi
ţii de irigare, care să asigure pro
ducţii mari şi de calitate superioară. 
Se subliniază că, în sprijinul dezvol
tării culturilor irigate, potrivit sar
cinilor stabilite de Congresul al 
X-lea al P.C.R. şi de recenta Confe
rinţă Naţională a partidului, ín ţara 
noastră se dezvoltă mari sisteme de 
irigaţii. Numai pentru ogoarele Do- 
brogei au fost create marile com
plexe de la Carasu şp Razelm, care, 
în actualul plan cincinal, vor cuprin
de în sisteme de irigare circa 300 000 
de ha. în timpul discuţiilor, se dau 
explicaţii în legătură cu procedeele 
de irigaţie folosite, subliniindu-se, 
îndeosebi, eficienţa sistemului in 
brazde.

Gazdele prezintă apoi rezultatele 
cercetării lor in domeniul amelioră
rii culturii de cartofi. Sint prezen
tate cîteva soiuri mai productive, 
introduse cu bune rezultate în unită
ţile agricole dobrogene, in urmă cu
3—4 ani, o dată cu extinderea cultu
rilor irigate în această zonă,

Răspunzînd întrebărilor adresate de 
tovarăşul Jivkov, gazdele arată că, 
anul trecut, s-au obţinut de la a- 
ceste soiuri de cartofi producţii piuă 
la 60 000 de kg la hectar în cimpu
rile experimentale. Specialiştii in
formează pe oaspeţi că indicaţiile pe 
care secretarul general al partidului 
le-a dat cu prilejui vizitei prece
dente, de a se extinde cultura Sn 
cîmp liber, a cartofului, s-au trans
pus în fapt cu rezultate bune-

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu reco
mandă organelor judeţene de partid 
.şi specialiştilor prezenţi să dezvotte. 
în continuare, producţia de cartofi, 
în vederea' livrării şi în a lte ‘judeţe 
din ţară care au mai puţine posibili
tăţi pentru extinderea cultivării car
tofilor.

Sint vizitate apoi unele ioturi de 
porumb pentru obţinerea seminţelor. 
Se dau explicaţii în legătură cu hi
brizii cei mai productivi, care s-au 
adaptat foarte bine în condiţiile iri
gării pămînturilor dobrogene, Este 
vorba de hibrizii autohtoni, cu aju
torul cărora s-au obţinut în loturik 
experimentale producţii pină la 
12 000 kg la hectar. Este relevată îri 
discuţii preocuparea specialiştilor da 
a obţine hibrizi de porumb timpurii 
şi extratimpurii-

Se subliniază, de asemenea, legă* 
lurile strînse de colaborare ale cer
cetătorilor centrului de la Valul iul 
Traian cu cei din staţiunea bulgară 
dc la Toşc.v, arSltndu-se, printre al
tele, că într-o altă staţiune bulgară 
-— de la Tolbuhin — s-a experimen
tat cu rezultate bune hibridul da 
porumb românesc „330“. Au reţinut 
atenţia oaspeţilor unele producţii re
cord de porumb, realizate intr-un io) 
unde s-a aplicat tehnologia obţinută 
în cimpurile experimentale şi de la 
care se aşteaptă, in acest an, o pro
ducţie de peste 12 000 kg boabe la 
hectar.

Referindu-se la succesele obţinute 
de unităţile socialiste din agricultura

(Continuare in pag. a IV-a)

Din partea bulgară au participat 
tovarăşii K. Tellalov .secretar al C.C. 
al P.C. Bulgar, şi prof. N, Iahiei, 
membru supleant al C.G. al P.C. 
Bulgar.

In cea de-a doua zi a convorbiri
lor au fost abordate probleme aii 
vieţii internaţionale actuale şi înde
osebi probleme referitoare la secu- 
ritatea europeană şi la dezvoltarea 
colaborării şi a relaţiilor de buni 
vecinătate în Balcani.

Convorbirile s-au desfăşurat intr-t 
atmosferă cordială, tovărăşească.

Încheierea convorbirilor dintre 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
şi tovarăşul Todor Jivkov

Dejun in ein stea tovarăşilor 

Nicolae Ceauşescu şi Todor Jivkov
In cinstea conducătorilor de partid 

şi de stat ai României şi Bulgariei — 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat ai Republicii Socialiste Româ
nia, şi tovarăşul Todor Jivkov, prim- 
secretar al Comitetului Central al 
Partidului Comunist Bulgar, preşedin
tele Consiliului de Stat al Republi
cii Populare Bulgaria, a fost oferit, 
la încheierea vizitei în unităţi indus
triale şi agricole din Constanţa, un 
dejun de către tovarăşul Vasita 
Vilcu, membru al Comitetului Exe
cutiv al C-C. al P.C.R., prim-secretar 
al Comitetului judeţean de partid.

In timpul dejunului, care s-a des
făşurat intr-o atmosferă de caldă 
prietenie, tovarăşii Todor Jivkov şi 
Nicolae Ceauşescu au rostit scurte 
toasturi.

Exprimînd recunoştinţa sa cordială 
pentru ospitalitatea prietenească re
zervată oaspeţilor bulgari pe pămîn- 
tul românesc, tovarăşul Todor Jiv
kov a arătat că aceasta este o ma
nifestare a prieteniei istorice dintre 
cele două popoare, a colaborării fră

ţeşti dintre partidele şi statele noas
tre.

Relevind cu satisfacţie importanţa 
contactelor şi convorbirilor perso
nale cu tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
oaspetele a subliniat că şi această 
întîlnire, ca şi cele precedente, va 
marca noi paşi în dezvoltarea rela
ţiilor bilaterale, în toate sferele co
laborării, va întări prietenia bulgaro- 
română, în interesul celor două ţâri, 
al cauzei păcii şi socialismului.

In încheiere, tovarăşul Todor Jiv
kov a urat succese şi mai mari 
României socialiste, a toastat pentru 
poporul frate român, pentru înflo
rirea sa continuă, pentru Partidul 
Comunist Român, pentru conducerea 
de partid şi de stat a României, per
sonal pentru secretarul general al 
Partidului Comunist Român.

In toastul său, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a subliniat cu satisfacţie 
că între România şi Bulgaria, între 
Partidul Comunist Român şi Partidul 
Comunist Bulgar, există relaţii de 
colaborare în toate domeniile de ac
tivitate, care au cunoscut în ultimii 
ani - un progres important, relevind

că aceasta este o expresie a năzuin
ţelor partidelor şi popoarelor noastre 
de a dezvolta bunele raporturi dintre 
ele. în această ordine de idei, se
cretarul general al partidului a ară
tat că cu cît sint mai bune,relaţiile 
dintre cele_ două partide şi popoare, 
cu atît mai mare este şi contribuţia 
lor la întărirea unităţii ţărilor socia
liste, a mişcării comuniste şi munci
toreşti internaţionale.

In continuare, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, subliniind utilitatea con
tactelor şi întîlniriior cu tovarăşul 
Todor Jivkov, a exprimat convinge
rea că această vizită, convorbirile 
avute vor impulsiona realizarea de 
noi acţiuni de colaborare intre 
România şi Bulgaria, vor contribui 
la dezvoltarea şi mai strînsă a rela
ţiilor dintre cele două partide.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
toastat,. în încheiere, pentru prospe
ritatea şi bunăstarea poporului bul
gar, pentru prietenia dintre cete 
două partide şi popoare, in sănăta
tea tovarăşului Todor Jivkov şi a 
celorlalţi oaspeţi,
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Atitudinea defetistă trebuie să fată lac 
reanalizării responsabile a disponibilităţilor, 

abordării realiste a sarcinilor de plan
In efortul general pe care îl des

făşoară întreaga ţară pentru mate
rializarea hoţărîrilor Conferinţei Na
ţionale a partidului, judeţul nostru 
s-a integrat cu întreaga sa capacitate 
materială şi umană, realizînd succese 
de o mare însemnătate. Avem de 
înfăptuit planuri cutezătoare, de a- 
tins indici într-o impresionantă di
namică şi toate acestea presupun un 
efort susţinut şi de durată, un entu
ziasm fierbinte dar lucid, opţiunea 
fermă pentru căi scurte şi sigure, 
pentru eficienţă şi eficacitate în fie
care domeniu.

In contextul acestor deziderate ne 
propunem să analizăm activitatea in
dustriei locale sibiene, analiză pe care 
acum, după 7 luni de la începutul 
anului, o putem considera în egală 
măsură revelatoare şi oportună. Nu 
este cîtuşi de puţin întîmplător că 
supunem atenţiei cititorilor noştri a- 
ceastă analiză, deoarece în cazul de 
faţă avem de-a face cu un 
sector legat nemijlocit de aprovizio
narea cu o serie largă de produse 
de mare trebuinţă, un sector confrun
tat permanent, prin forţa atribuţiilor 
sale şi a angajamentelor asumate în 
numeroase rînduri, cu publicul larg 
consumator, cu exigenţele sale fireşti.

fca aceasta s-ar putea adăuga fap
tul că ponderea industriei locale în 
producţia industrială a judeţului Si
biu este de aproape 6,5 la sută.

Bilanţul' primelor şapte luni pre- 
«intă cîteva depăşiri sensibile la prin
cipalii indicatori sinteticii 1,5 la sută 
la producţia globală, 1,1 la sută la 
producţia marfă etc.

fia o analiză mai adîncă se con
stată însă că aceste cifre, singure, 
nu pot asigura o aură pe deplin po- 
iltivă activităţii desfăşurate de fie
care întreprindere în parte. Nume
roase sortimente de materiale de 
construcţie restante, un volum îngri
jorător de nerealizări la export, în
semnate rămîneri în urmă la inves
tiţii — tată faţete ale unei activităţi 
ce se refuză unui calificativ mulţu
mitor, „contribuţia" esenţială adu- 
cîndu-şi-o în această privinţă între
prinderile AMET şi MACO din Sibiu, 
ELCA din Mediaş. Comitetul execu
tiv al Consiliului popular judeţean, 
analizînd recent activitatea desfăşu
rată de industria locală sibiană, a 
scos în evidenţă deficienţele semna
late mai sus, crlticînd cu deosebire 
spiritul defetist, demobilizator în ca
re sínt abordate greutăţile actuale de 
către unele cadre de conducere din 
Direcţia de industrie locală şi din 
întreprinderile subordonate. Ne ra
liéin in întregime acestui punct de 
vedere, arătînd că în contextul am
plei întreceri ce animă viaţa econo
mică a judeţului nostru, a succeselor 
pe care le raportează zilnic un mare 
număr de colective de muncă, este 
inadmisibil să „programezi", intr-o a- 
titudine de condamnabilă resemnare, 
pierderile cu care vei încheia bilan
ţul anual! Este greu de explicat fap
tul că nerealizările actuale s-au lo
calizate la multe sortimente de plan 
solicitate stăruitor în economie — la 
cărămizi, de pildă, se estimează o 
nerealizare pînă la finele anului de 
3,1 milioane bucăţi, la ţiglă profilată 
— 85 mii bucăţi, la produse din mar
mură — 3 500 tone, la fîşii pentru 
planşeu — 28 mii m o ş.a. Or. este 
binecunoscut apelul stăruitor pe care 
conducerea de partid l-a lansat în 
vederea realizării în primul rind a 
unor producţii fizice suplimentare, a 
unor sortimente de reală necesitate 
şi intens solicitate de economia noas
tră. In aceste condiţii cui slujeşte 
făptui că Industria locală sibiană şi-a 
depăşit, să zicem, planul producţiei 
globale cu 1,5 la sută, dacă prefabri

catele din beton nu au fost livrate 
decît in proporţie de 79 la sută, că
rămizile 89 la sută, elementele de 
planşeu 36 la sută?

Evident, este locul şi momentul să 
facem cîteva referiri şi la cauzele 
acestei stări de lucruri. Dacă ar fi să 
le recepţionăm aşa cum le avansează 
factorii de răspundere din industria 
locală, le-am epuiza cu cîteva cu
vinte: aprovizionarea tehnico-materi- 
alâ foarte defectuoasă, lipsa contrac
telor la intern şi export, penuria de 
cadre calificate intr-o serie de uni
tăţi productive. Toate aceste lucruri 
nu constituiau însă o noutate pentru 
nimeni, ele confruntaseră sistematic 
şi în ceilalţi ani industria locală. Mai 
important deci ni se pare să aflăm 
cum s-a acţionat pentru prevenirea 
şi înlăturarea lor în acest an.

Este cert că aprovizionarea func
ţionează în continuare defectuos. De 
ce? Ar fi o greşeală să căutăm im-

yv
In întreprinderile de in
dustrie locală din judeţ

pedimentele In afara Întreprinderilor.
Lipsa unui elementar spirit organi

zatoric in acest domeniu este o de
ficienţă care caracterizează numai şi 
numai unităţile respective. în defini
tiv, problema aprovizionării, alături 
de cea a contractării şl nominalizării 
în plan, intră în sistemul de atri
buţii al întreprinderilor şi a nomi
naliza produse care nu au materia 
primă asigurată şi apoi a le contracta 
cu comerţul în cantităţi imposibil de 
realizat constituie dovezi indubitabile 
că în acele situaţii (reale, bineînţe
les) industria locală nu s-a priceput 
să-şi facă „socotelile" nici de azi pe 
mîine. Trecem peste faptul că lipsa 
materialelor în sine nu pare să con
stituie totuşi o problemă, din mo
ment ce stocurile supranormative se 
ridică la nivelul direcţiei, ţa deloc 
neglijabila sumă de multe milioane lei 
(pumái la AMET Sibiu stau imobili
zate materiale în valoare de 8 mi
lioane lei).

Lipsa cadrelor calificate, fluctuaţia 
mare de personal existentă în marea 
majoritate a întreprinderilor de in
dustrie locală constituie un perma
nent factor perturbator a cărui acţi
une nu a putut fi însă tn nici un 
mod limitată. încă din 1968 Comitetul 
judeţean de partid recomanda D.J.I.L. 
să se orienteze către crearea unor 
secţii productive in comune mai mari 
din judeţ, veritabile „ateliere-satelit" 
capabile să polarizeze o bună parte 
din forţa de muncă disponibilă la 
sate. De atunci, s-a acţionat însă ex
trem de anemic.. Mai mult, astăzi, 
motivul care determină nerealizările 
sortimentale la noua fabrică de că
rămizi din Şura Mare este, paradoxal, 
lipsa forţei de muncă. Atenţie! Nu 
este vorba de o penurie propriu-zisă 
de muncitori, ci de tendinţa generală 
a acestora de a se îndepărta de fa
brică. Cauze? Stagnări dese ale uti
lajelor, calitate slabă, implicit sala
rizare necorespunzătoare, într-un eu- 
vînt, toţi factorii ce creează o am
bianţă favorabilă fluctuaţiei.

Restanţe importante, se pare foarte 
greu de recuperat, s-au înregistrat la 
livrările către comerţul socialist. La 
acest punct intră în discuţie capaci
tatea şi obligaţia industriei locale de 
a răspunde prompt cerinţelor pieţii, 
ale beneficiarilor ei, necesitatea ori

entării producţiei către acele sorti
mente care asigură o desfacere ime
diată şi o rentabilitate ridicată. Pen
tru cumpărătorul atent şi intr-o oa
recare măsură avizat, care caută în 
magazine produse purtînd „semnătu
ra“ industriei locale sibiene, este 
uşor de sesizat sărăcia sortimentală 
din acest sector, raritatea noutăţilor 
reuşite, cu „priză" la public. Simpto
matic ni se pare şi faptul că ma
gazinul de prezentare a industriei lo
cale, foarte slab dezvoltat şi apro
vizionat, a abdicat treptat de la prin 
cipiile şi obiectivele propuse, deve
nind un spaţiu comercial fără per
sonalitate.

Ne exprimăm opinia că înnoirea 
producţiei într-un ritm mai accelerat, 
orientarea ei cu predilecţie către ten
dinţele pieţii, ale consumatorilor si- 
bieni, renunţarea la acele sortimente 
realizate cu mari eforturi şi cheltu
ieli „la concurenţă" cu industria re
publicană, pot constitui factorii de
cisivi ai îmbunătăţirii activităţii pro 
ductive în industria locală.

Recenta analiză din Cpmitetyl exe
cutiv al Consiliului popular' judeţean 
— temeinică şi exigenţă — a stabilit 
o serie de măsuri în acest sens. O 
considerăm foarte importantă pe a- 
ceea care solicită o prezenţă masivă 
şi a industriei locale sibiene la Pavi
lionul de mostre, pentru a se putea 
încheia contracte ferme şi de durată 
cu beneficiari din ţară şi străinătate, 
S-a reamintit, de asemenea, necesi
tatea stabilirii unor contacte mai 
strînse cu industria republicană, ma
terializate în colaborări reciproc a- 
vantajoase.

Există deci premise favorabile pen 
tru escaladarea unor deficienţe şi re
cuperarea unor rămîneri tn urmă. 
Timpul care ne desparte de sfîrşitul 
anului este şi el suficient pentru va
lorificarea acestor premise. Mai multă 
hotărîre, mai multă dorinţă de afir
mare, un plus de spirit organizatoric 
şi preocupare pentru stabilirea şi a- 
bordarea unor priorităţi — iată ceea 
ce se cere tuturor colectivelor de 
muncă din industria locală în lunile 
următoare. Aceasta, deoarece tn mod 
cert industria locală sibiană dispune 
de capacitatea necesară depăşirii mo
mentelor de impas, de forţa care să 
să o propulseze din perimetrul unei 
activităţi „latente" în efervescenţa u- 
nei întreceri rodnice.

EMIL DAVID

sport... sport... sport...

C. S. M. Sibiu participă la turneul 
de fotbal de la Rm. Vî/cea

Formaţia sibiană de divizie B, C.S.M.. 
oarticină la sfirsitul acestei săDtămîni la 
un turneu de fotbal dotat cu „Cuoa mu- 
nicibiului Rîmnicu Vilcea". Alături de 
formaţia sibiană, la această competiţie, 
organizată cu scopul de verificare a sta
diului de preaătire orecompetitională, 
participă echipele C.F.R. Cluj (divizia A), 
Electroputere Craiova (divizia B) si. de
sigur formaţia organizatoare. Chimia (di
vizia Bl din localitate.

Partidele se dispută astăzi. 11 august, 
si duminică, 13 august, trv prima zi au 
loc întîlnirile: C.S.M. Sibiu — Electro-

-  t i„Cupa de vară 
continuă

Datorită supraîncărcării programului 
competitional. Federaţia Română de 
Fotbal renunţase initial, asa după cum 
ne-a informat metodistul de specialitate 
din cadrul C.J.E.F.S.. orof. Florin Mihăes- 
cu. la programarea ultimelor două etape 
ale „Cupei de vară*. Dar s-a revenit. Pe 
lingă penultima etapă, ce se va disputa 
duminică 13 august, s-a recurs si la e- 
tapa ultimă, intermediară, de miercuri, 
16 august.

Iată programul ultimelor două etape: 
13 august, ora 17: C.S.M. Sibiu — Vitro
metan Mediaş (Sibiu — teren Electrica)) 
Gaz metan Mediaş — Metalul Consa 
Mică (Mediaş — teren Soarta) si C.F.R. 
Sighişoara — U.P.A. Sibiu: miercuri. 16 
august: U.P.A. Sibiu — C.S.M. Sibiu (te
ren Electrica): Vitrometan Mediaş — 
Metalul Consa Mică (Mediaş — teren 
Sparta)* si C.F.R. Sighişoara — Gaz me
tan Mediaş.

putere Craiova (ora 16,301 si Chimia Rm. 
Vilcea — C.F.R. Ciui: duminică: ora 
9,30, învinsele între ele, pentru locurile 
3—4 si. de la ora 11,15, învingătoarele 
pentru desemnarea cîstigătoarei trofeului 
pus în ioc.

Menţionăm că formaţia sibiană, tot 
duminică, susţine la Sibiu jocul din 
penultima etapă a „Cupei de vară*. Cum 
C.S.M. dispune de un lot numeros, si 
partida în această competiţie se dispută 
la ora IZ, echipa va fi formată din ju
cătorii nefolositi In meciul dinainte de- 
amiază de la Rm. Vilcea.

Pregătiri la toate 
eşaloanele

Metalul I.O.S., care activează in cam
pionatul judeţean de fotbal, remarcîn- 
du-se prin rezultate constant bune. si-a 
reluat, inceoînd cu data de 24 aprilie, 
pregătirile pentru noul an competitional.

Antrenamentele au loc de trei ori ne 
săptămînă — marti, ioi si sîmbătă — 
pe stadionul Voinţa.

Antrenorul Radu Cernuscă — exemplu 
de dăruire si pasiune pentru fotbal — 
are la dispoziţie Un lot de jucători tineri 
dornici de afirmare. Iată-1: Puiu, Prodea 
si Banciu — portari: Sasu, Oslanschi 
Ciorcoveanu, Hasa. Cupa, Fleischer s 
Bloos — fundaşi: Greavu, Spahiu. Roca 
si Stîngu — miilocasi: Susceag, Muntea 
nu. Olteanu, Dobrescu, Cristea si Me 
desan — atacanţi.

Pentru următoarele zile au fost per 
fectate cîteva întilniri de verificare din 
tre care le-am retinut pe cele cu forma 
tiiie Unirea Tălmaciu si Carpati Mîrsa

N. I. D

Fotbal feminin
Marti. 8 august a.c.. ora 18, stadionul 

Voinţa. 20 de fete, aliniate, in poziti» 
de drepţi, Isi salută antrenorul. Şedinţa 
de pregătire a luat sfîrsit.

Il reţin cîteva minute ne profesorul 
Florin Mihăescu, metodist la C.J.E.F.S., 
omul care are sarcina, destul de dificilă, 
de a alcătui si pregăti echipa de fotbal 
feminin Voinţa.

— In ce stadiu se află echipa?
— Nu putem vorbi încă despre o e- 

chipă. Nu am trecut peste perioada de 
selecţie. Ne aflăm abia în stadiul defi
nitivării lotului. Vin multe tinere dor
nice de a iuca fotbal, dar dintre acestea 
le reţinem pe cele cu o constituţie fizică 
robustă si care fac dovada unor înclinaţii 
spre acest sport.— Ce perspective va avea echipa 

tn momentul în care ea va li alcă
tuita?

— Se preconizează organizarea unui 
campionat zonal de fotbal feminin pen
tru rodarea echipelor existente si ca un 
important nas in direcţia dezvoltării a- 
cestui nou sport la noi în tară.— Baza materială vă este asigurată?

— Da sl nu! Da, pentru că A.S. Voinţa 
ne-a pus la dispoziţie fonduri pentru 
cumpărarea materialului sportiv necesar. 
Nu, deoarece acest material lipseşte din 
magazinele sibiene. Nu avem mingi su
ficiente, nu avem tricouri . . .  Deocam
dată fiecare jucătoare vine cu propriul 
echipament.

— Aveţi în lot fete cu aptitudini 
deosebite pentru fotbal?

— Pînă în momentul de fată s-au re
marcat prin pasiune si orin — as spune 
chiar — talent, jucătoarele: Mioara A- 
lexei, Nuti Misinoher. Cornelia Lazăr, 
Rodica Motrască, si Adriana Ghisoiu. 
Reţineţi insă că media de vîrstă a Io
tului actual este de 16 ani. astfel că 
avem încredere în posibilităţile de pro
gres ale fetelor.

Numai că pentru aceasta fetele au ne
voie în primul rînd de . . . echipament! 
(Nu-i asa. tovarăşi din comerţ. că le 
veti ajuta pe aceste tinere? Pe aceste 
fete dornice să ofere publicului sibian 
dovadă că si fetele not fi . . . vedete ale 
fotbalului?!. N. I. DOBRA

Sporirea considerabilă 
a productivităţii muncii
(Uiinaie din oaq. II

altfel, grija conducerii noastre pen
tru asigurarea unor condiţii optime 
de muncă şi viaţă muncitorilor s-a 
materializat şi în existenţa unui că
min pentru nefamilişti de 125 de 
locuri în incinta fabricii. Un alt că
min, tot pentru nefamilişti, de 115 
locuri se află actualmente într-o fază 
avansată de construcţie. Toate aces
tea par astăzi fireşti, însă cine îşi 
mai aduce aminte de felul cum ară
ta vechea fabrică sezonieră poate 
să-şi dea seama de ceea ce înseamnă 
evoluţie, de ceea ce înseamnă pro
gres“.

Procesul de modernizare al fabri
cii de cărămidă „Record“ nu s-a în
cheiat o dată cu consumarea eveni
mentului la care am asistat. Se lu
crează acum intens la construcţia 
secţiei de cahle de teracotă.

In viitoarea secţie, cahlele vor fi 
realizate pe baza unui procedeu teh

nologic modern, similar cu cel de 
producere a faianţei sau majolicii. 
Aceasta va permite obţinerea unor 
produse de calitate superioară, com
petitive pe piaţa externă. După cum 
ne-a declarat directorul Victor Her- 
ciu, dacă constructorul (Şantierul de 
construcţii industriale Sibiu) Îşi va 
intensifica eforturile sínt şanse ca 
secţia să intre in probe tehnologice 
înainte de termen. „Avem deja toate 
utilajele, aşteptăm doar ca ele să fie 
montate. Ne-am îngrijit şi de spe
cializarea oamenilor pentru a putea 
lucra cu noile utilaje. Aşa d a r . , .“.

Convinşi că propunerea de a se 
realiza înainte de termen noua secţie 
va fi însuşită de constructori, este 
cert că intrarea tn funcţiune a sec
ţiei de cahle de teracotă va însemna 
încheierea unui ciclu evolutiv, care 
va plasa fabrica „Record“ în rîndul 
unităţilor im-ortante ale judeţului 
nostru-

Adunările generale ale oamenilor muncii
(Urmare din pag. 1)

desfăşurarea adunărilor, care au loc 
în scopul materializării acţiunilor ce 
concură la antrenarea tuturor facto
rilor pentru îndeplinirea sarcinii cen
trale a Conferinţei Naţionale — 
realizarea cincinalului înainte de ter
men. Cele mai multe colective de 
muncă au înregistrat pînă în prezent 
însemnate depăşiri atît ale sarcini
lor de plan cit şi ale angajamente
lor asumate. Este bine ca în dările 
de seamă aceste depăşiri să se ma
terializeze in sporul de zile obţinut 
pe această bază.

Pentru ca acţiunea adunărilor ge
nerale actuale să aibă un maxiid
de eficienţă, organele sindicale, În
drumate de organizaţiile de partid,

vor sprijini comitetele oamenilor 
muncii pentru centralizarea propu
nerilor Şi măsurilor initiate, iar cu 
sprijinul delegaţilor forurilor tutela
re vor informa masa salariaţilor, în 
termen de 30 zile de la adunare, 
cum s-au rezolvat aceste hotărîri, 
măsuri şi propuneri.

Cadrul larg al dezbaterilor trebuie 
să cuprindă şi importantele proble
me sociale ale salariaţilor ca şi 
contribuţia acestora — prin propu
neri — la îmbunătăţirea proiectelor 
la Codul muncii, legea remunerării 
după cantitatea şi calitatea muncii, 
legea finanţelor şi legea cu privire 
la dezvoltarea economică socială pla
nificată a României, dezbătute de fo
rul comuniştilor şi publicate In în
treaga presă.

azi... azi. TELEVIZIUNE

•  1961 — A murit matematicianul 
şi poetul român Dan Barbilian (pseu
donimul literar Ion Barbu) (n, 1895).

•  Se Împlinesc 80 de ani de la 
naşterea (1892) lui Giuseppe Di Vit
torio, militant al mişcării muncito
reşti italiene şi internaţionale (m, 
1957).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea va fi In continuare fru
moasă şi călduroasă cu cerul varia
bil. Vîntul va sufla slab din sectorul 
vestic. Temperaturile minime vor fi 
cuprinse între 14 şi 17 grade, iar cele 
maxime vor oscila tntre 27 şi 30 
grade.

21,15); TINERETULUI: Pădurea pier
dută (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

C1SNAD1E: POPULAR! Aventuri 
ta Marea Neagră (orele 11,00; 1S,00| 
18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Aventuri la
Marea Neagră (orele 10,00; 16,00 şi
19.00) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Moartea filatelistului (orele 18,00 şi
20.00) .

OCNA SIBIULUI: Mihail Strogofl 
(orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Cele şapte logodnice 
ale caporalului Zbruev (orele 17,00 
şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST) 
Imblinzitorii de biciclete (orele 18,00 
şi 20,00).

9,00 Deschiderea emisiunii. Telex. 
9,05 Cîntă orchestra „Doina 
Argeşului" din Piteşti. 9,30 
Publicitate. 10,00 Curs de limba ger
mană. Lecţia a 10-a. 10.30 Desen
animat. 10,45 Ttrgul de mostre de 
bunuri de consum — 1972 (reluatei.
11.15 Pagini de umor: „Aventuri în 
epoca de oiatră" (reluare). 12,05 Film 
serial pentru copii: „Fiul mării" (re
luare). 12,35 Telejurnal. 17,30 Deschi
derea emisiunii de după-amiază. Fi
nala celei de-a V-a ediţii a concur
sului de construcţii tehnice pentru 
pionieri si şcolari „Ex-Terra ’72". 
18,25 Satul contemporan — comuna 
Piatra la ora urbanizării. 18,50 Tra
gerea Loto. 18.55 Drumuri în istorie. 
Vicina — puncte de vedere. 19.20 
1 001 de seri. 19,30 Telejurnal. 20,10 
In dezbatere publică: Codul muncii.
20.15 Serial-document Tv.: „Secretul 
orei H". Episodul „Cifrul". 20.35 Film 
artistic: „Nopţi albe". 22,05 Ancheta 
Ştiinţifică: Condiţia inovării. 22,35 24 
de ore. 22,55 Campionatele balcanice 
de natatie. sărituri si polo pe apă. 
înregistrare de la Sofia.

CINEMA
SIBIU: PACEA: 20 000 de leghe sub 

mări (orele 9,00; 12,00; 15,00; 18,00;
21.00) : ARTAl O floare fi doi grădi
nari, seriile I şi 11 (orele 9,30; 13,00: 
18,30 : 20,00): TINERETULUI) .Polone
za de Oghinski (orele 10,00; 12,00; 
14,30; 16,30; 18,30; 20,30); INDEPEN
DENŢA: Tiffany memorandum (orele 
11,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 7
NOIEMBRIE: Citadela sfărimată (o- 
rele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi
20.00) .

MEDIAŞ: PROGRESUL! Preeria (o- 
rele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00;

Consiliul popular al comunei Pesceana
ju d e ţu l  V ilc e a  I

A N U N Ţ Ă : |

— în zilele de 15— 16— 17 august 1972, are loc în :
comuna Pesceana, judeţul Vîlcea, tîrg anual ce şl 

. se inaugurează pentru prima dată, iar în fiecare :  
joi, tîrg săptămînal. ;

'U

I Uzina „Balanţa11 Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— 20 muncitori necalificaţi
I — 5 modelori

— 3 tîmplari ,
încadrarea şi salarizarea se face conform Legii (

j 12/1971 şi H.C.M. 914/1968.  ̂ j
Informaţii se dau zilnic la biroul personal, între jj

I orele 10,30— 15. jjI- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  îi
I

I
Uzina mecanică Mîrsa

I Angajează prin transfer sau concurs:

Cadru din Ulmul MOARTEA FILATELISTULUI

— un casier principal.
Condiţii de studii şi stagiu, conform Legii nr. 127 
1971 şi H.C.M. nr. 914/1968. Salarizarea conform  
H.C.M. nr. 914/1968.
Uzina acordă spor de izolare.

Informaţii suplimentare la serviciul personal.

SIDE
RUR
GIC

i

H U N E D O A R A
cu sediul în Hunedoara, str. Dr. P. Groza nr. 8, 

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
— Ingineri mecanici şi constructori pentru activi

tatea de proiectare şi exploatare. De asemenea, angajea
ză muncitori calificaţi în meseriile:

— furnalist 
— lăcătuş'

— sudor
— strungar

— zidar, şamotor 
— macaragiu

— operator chimist.
precum şi muncitori necalificaţi, cu posibilităţi de ca
lificare în meseriile specifice siderurgiei. Se asigură ca
zare la căminele muncitoreşti şi masă la cantină cu de
servire exemplară, contra cost.

Salarizarea se face conform H.C.M, 914/1968 şi 
a Legii nr. 12/1971.

I. R. U. M. Sibiu *

\}
*\ s \

pentru anul şcolar 1972— 1973, candidaţi pen- |  
tru ucenicie la locul de muncă, curs de zi, pen- J 
tru următoarele meserii: »

\s
si

str. J. S. Bach nr. 4
) RECRUTEAZĂ,

— strungar
— frezor
— sculer-matriţer
— sudor.

Se pot prezenta absolvenţi ai şcolii generale de 
10 ani, sau absolvenţii clasei a VIII-a a şcolii ge
nerale, dacă nu au depăşit vîrsta de 18 ani.

(
\
I PROBELE DE CONCURS:

— matematică şi fizică — scris.
\ Concursul de admitere va avea loc între 1— 10 sep- ţ 
1 tembrie 1972. • \

înscrierile se fac la I.R.U.M. Sibiu, str. J. S. Bach nr. 4, j 
pînă la data de 30 august 1972. j

}  ̂ Informaţii suplimentare se dau zilnic la servi- S 
j ciul personal-administrativ, telefon 3 17 75. i

Mica publicitate
t

SCHIMB locuinţă Mediaş-Sibiu. 
Posed apratament, 3 camere, con
fort I. Doresc similar Sibiu. Telefon 
23 38 Mediaş.

PIEBDUT certificat încadrare nf 
115 060, din 13 februarie 1968, eliberai 
de întreprinderea transporturi Braşov 
pe numele Babă loan. I] declar ani
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forţă conducătoare în dezvoltarea economică 
a cooperativelor agricole de producţie

Sîntem făurari şi martori 
ai unor profunde transfor
mări social-economice-poli- 
tice. Cu toţii ne străduim să 
sporim contribuţia la conso
lidarea şi dezvoltarea cuce
ririlor revoluţionare ale po
porului nostru angajat, sub 
conducerea Partidului Co
munist Român, pe calea pro
gresului multilateral al pa
triei socialiste. Trăim un ev 
de măreaţă şi plenară ma
nifestare a potenţialului 
creator al maselor, al tuturor 
colectivelor de oameni ai 
muncii, hotărîte să întreprin
dă totul pentru transpunerea 
in viaţă a vastului program 
de propăşire a patriei socia
liste elaborat de partid. în 
acest context se manifestă 
cu deosebită vigoare, capătă 
un caracter indestructibil le
gătura dintre partid şi po
por, rolul partidului de forţă 
conducătoare a întregii acti
vităţi sociale crescind în 
semnificaţii politice şi im
portanţă istorică.

Aceste aspecte fundamen
tale ale vieţii social-politice 
din România socialistă con

temporană sint pregnant vi
zibile şi în mediul rural, în 
comunele şi satele noastre 
care păşesc rapid, favorizate 
de dezvoltarea socială de an
samblu a ţării, pe calea ur
banizării.

Cum acţionează organiza
ţia comunală de partid pen
tru ca procesul complex de 
transformare, atit pe plan 
material cit şi in sfera con
ştiinţei socialiste a maselor 
de oameni ai muncii, să fie 
condus competent, pentru 
valorificarea superioară a 
potenţialului creator al coo
peratorilor, mecanizatorilor, 
specialiştilor din agricultura 
socialistă?

Prezentăm astăzi experi
enţa pozitivă a uneia din 
cele mai mari organizaţii co
munale de partid din jude
ţul nostru, — şi anume, cea 
din Avrig — ale cărei rezul
tate în munca politică de 
masă sínt concretizate în 
progresul rapid, în consoli
darea economică a coopera
tivelor agricole din raza sa 
de activitate.

Cuvinte de arhivă 
deloc

sentimentală...
în anii de in ce şuturi, unităţile 

' agricole di~pe‘“faza comu nelor se" 
prezentau cu o producţie mai mult 
decit modestă: 675 kg grîu la hec
tar, nici o tonă de grîu ţa fondul 
de stat, o vacă la două sute de 
hectare teren arabil plus păşune 
ţi fineţe . . .

Poate că pe-atuncî aceste rezul
tate erau considerate meritorii. 
Poate. Astăzi însă ele rămîn nu 
numai documente de arhivă, ci 
puncte permanente de comparaţie, 
cote de Începuturi, respectate pen
tru adevărul lor incontestabil. Dar 
de la aceste începuturi modeste 
răzbat spre astăzi temeinice gân
duri economice, hotărîri de nestră
mutată forţă politică, acţiuni de 
mare consecvenţă ce atestă o con
tinuitate de profunde semnificaţii! 
organizaţia comunală de partid ac
ţiona — după cum acţionează şi 
astăzi — în interesul fundamental 
al oamenilor muncii, în direcţia 
Împlinirii dorinţei acestora de pro
gres şi bunăstare.

Dovezi ale acestei continuităţi? 
Cităm — telegrafic — din proce
sele verbale întocmite de-a lungul 
anilor care s-au scurs. . .

. . .  , î>upă ce s-a arătat de mem
brii din comitet ce s-a muncit în 
cadrul unei săptămîni, tovarăşul 
îacob Aurelian (n.n. pe atunci 
preşedinte al C.A.P. Bradu) a ce
rut ca fiecare membru din comitet 
să spună la şedinţă ce nevoi mai 
au în munca pe care o au de dus 
ţa îndeplinire“ (şedinţa de comitet 
de conducere din 10 februarie 
1955).

. . . „Va trebui să transportăm şi 
să aplicăm in cîmp mai multe în. 
grăşăminte naturale . . (Gheor- 
ghe Dan, in şedinţa din 25 mar
tie 1965).

. . .  „Tovarăşul loan Oprişean a- 
rată că, intr-adevăr, cartofii din 
anul trecut au fost foarte rari din 
cauză că terenul acela în care au 
fost însămînţaţi a fost un teren 
care ţine apă; mai mult ca atîta, 
a dăunat şi gîndacul de Colorado“ 
(din acelaşi proces verbal).

încă de pe atunci se vădesc 
preocupările pentru aplicarea co
rectă, ştiinţifică, a agrotehnicii. 
Alte luări la cuvint vădesc aceeaşi 
orientare, spre lucrul bine făcut, 
pentru valorificarea superioară a 
potenţialului productiv al unităţii.

. . . „Lucrările făcute de S.M.T. 
să nu mai fie recepţionate pînă 
nu stat de bună calitate“. (ing. 
Gheorghe Roşală, în şedinţa din 
23 aprilie 1965).

. . .  „Tovarăşul inginer să facă 
un caicul, fie cu soluţie (adică er- 
bicide), fie cu zile muncă. în ceea 
ce priveşte lucrările (acestea) se 
vor face bine şi producţiile vor fi 
mai mari". (Gheorghe Dan, în a- 
ceeaşi şedinţă).

Apreciem azi aceste cuvinte ca 
fiind o sinteză a gîndirii unui a- 
devărat comunist angajat in lupta 
neobosită pentru sporirea produc
ţiei, pentru mai bine, mai eficient, 
mai mult. Comunistul Gheorghe 
Dan cerea — tacă de pe atunci — 
ca specialistul să „facă calcule“, 
să-şi aducă contribuţia sa ştiinţifi
că la organizarea producţiei, dind 
asigurări că „lucrurile se vor face 
bine“, adică masa de cooperatori 
va fi ia datorie, iar „producţiile 
vot fi mai mari“ ta acest fel.

In aprilie 1966 se analizează ac
tivitatea sectorului zootehnic, sec
tor de mare importanţă în econo

mia unităţii dar care era In impas.
Zootehnia „pune“ probleme deo

sebit de grele, dar comuniştii fac 
analize temeinice. In acelaşi timp, 
inginerul zootehnist Carol Paulini 
afirmă, în cadrul aceleiaşi şedinţei
........situaţia din sectorul zootehnie
nu este chiar aşa de dezastruoasă 
şi este o evidenţă din partea bri
gadierului zootehnic, însă actele 
stăteau la brigadier şi nu se du
ceau la contabilitate“. Specialistul 
zootehnist se angajează că in vii
tor va munci mai bine. ..

Ce spun comuniştii despre aceste 
stări de lucruri?

Gheorghe MihăiîS: . . .  „tineretul 
taurin să fie jotizat, iar exempla
rele cele mai bune să fie furajate 
separat şi menţinute pentru pră-
ailă".

Gheorghe Dan: . .. „producţia de 
lapte este mică din cauză că nu 
s-a făcut mai- serios controlul stă
rii fiziologice a vacilor. Atunci 
ctad s-a făcut acest lucru am avut 
producţii bune . . .  Pentru a furaja 
vacile aflate ta producţie cu masă 
verde suplimentar dispunem de 
iarba de pe şanţuri, pe care trebuie 
să o cosim. ..  Viţeii să sugă 21 
zile şi pe urmă să fie alimentaţi 
cu lapte tras la biberon, pentru a 
obţine o producţie marfă de lapte 
mai mare".

Am citat din luările la cuvint 
ale celor doi comunişti ta aceeaşi 
şedinţă de consiliu. . .

Răsfoind documente de arhivă, 
munca eroică a comuniştilor apare 
in toată măreţia eh Rind pe rînd, 
în analizele întreprinse apare ba 
sectorul zootehnic, ba cultura car
tofilor, ha cultura porumbului, ba 
anexele . . .  Ramurile economice cu 
mare pondere au fost analizate, 
căutîndu-se căile de îmbunătăţire 
a activităţii, investindu-se un im
presionant volum de gîndire co
lectivă creatoare ta toate acţiunile 
preconizate şi desfăşurate compe
tent. Aşa s-a ajuns ca Avrigul, 
care în perioada 1965—1969 se zbă- 
tea In greutăţi financiare deose
bite. şi unde se realizau producţii 
submediocre, să constituie astăzi 
un exemplu de valorificare supe
rioară a potenţialului productiv . ..

Drumul ascendentelor nu e nici simplu, nici uşor...
196*—1969 . . .  An slab pentru e- 

conomia cooperativelor agricole 
din Avrig. In clmp — lanurile s-au 
ascuns în buruieni, participarea la 
muncă a cooperativelor este. . .  
subţirică. Producţii slabe ta toate 
sectoarele. întreprinderile anexe 
— aproape inexistente.

Adică o situaţie economică mai 
mult decit precară. Cum a acţio
nat organizaţia comunală de 
partid? Elementele sínt multiple. 
Toate formele muncii politice au 
fost angajate ta marea bătălie — 
devenită o chestiune de onoare 
pentru fiecare comunist — pentru 
redresarea acestei stări de lucruri 
necorespunzătoare.

S-a pornit de Ia două fenomene- 
principii. Şi anume: trebuie întă
rită disciplina în muncă şi respon
sabilitatea fiecărui comunist, a fie
cărui cooperator faţă de sarcinile 
încredinţate, iar ştiinţa — agroteh
nica — trebuie aplicată cu consec
venţă, îa un nivel maxim de com
petenţă profesională.

Cum să întăreşti însă disciplina 
în muncă, responsabilitatea faţă 
de sarcini?

S-a ajuns la concluzia că este 
necesară întărirea numerică a or
ganizaţiei comunale de partid, co
roborată cu intensificarea muncii 
politice de masă pentru educarea 
comunistă a cooperatorilor.

Orientată a fost şi opţiunea pen
tru primirea de noi membri de 
partid din rîndurile cooperatorilor 
care lucrează în sectoarele cele 
mai importante ale economiei uni
tăţilor. Aşa se face că oameni ca 
Alexe Păcală, de la brigada Glîm- 
boaca, a C.A.P. Sacadate. Elisa- 
beta Bucureaciu, Magdalena Dur- 
dun, Maria Murgu, Nicolae Gheor- 
ghiţa, Mihai Radu, de la ferma 
Bradu, din zootehnie, şi mulţi alţi 
oameni destoinici, cinstiţi, care 
s-au dovedit, prin muncă, pricepe
re, hărnicie şi cinste, demni fii ai 
satului, au fost primiţi ta rîndurile 
membrilor Partidului Comunist 
Român. * j „ „ „

Preocuparea comitetului comu
nal de partid în privinţa întăririi 
numerice şi calitative a organiza
ţiei comunale de partid este sem
nificativă şi lăudabilă.

1971. Bilanţ de final de an. Mi
lioane de lei producţie globală su

plimentară. Aplicarea complexului 
de măsuri preconizate pentru îm
bunătăţirea organizării, planificării 
şi condiicerii agriculturii a dat rod 
deosebit de bogat. Avrigenii nu 
cunosc alt an ta istoria lor de o 
aşa bogăţie cum a fost 1971. Apli
carea ştiinţei — devenită aici, In
tr-adevăr, forţa de producţie — şi 
întărirea responsabilităţii au avut 
ca efect redobîndirea încrederii 
oamenilor în ei înşişi, mobilizarea 
unor nebănuite resurse interne ta 
privinţa capacităţii creatoare a 
maselor.

Mijloacele principale ale acestei 
vaste acţiuni de redresare şi con
solidare economică? Analiza te
meinică, la obiect, adoptarea unor 
hotărîri ferme şi urmărirea tenace 
a îndeplinirii sarcinilor.

„Vorbe puţine şi treabă multă“ 
— iată deviza complexei acţiuni în 
care organizaţia comunală de 
partid şi-a angajat hotărît întregul 
său potenţial creator. „Fiecare co
munist — exemplu viu de hărnicie 
şi cinate la locul său de muncă“.

„Să ne unim eforturile pentru rea
lizarea exemplară a sarcinilor“, 
„Nici o oră de muncă să nu fie
irosită“, „Avrigul să ajungă frun
taş între fruntaşi“, iată hotărîri- 
sinteză care au caracterizat şi ca
racterizează întreaga organizaţie 
comunală de partid.

Rezultatele acestei acţionări? 
Faţă de 1968, în 1971 s-a dublat 
contribuţia comunei la realizările 
economice ale judeţului. Numai 
C.A.P. Avrig a realizat în anul 
trecut: 4 355 kg porumb, 2 210 kg 
grîu, 18 760 kg cartofi ţa hectar, 
1 349 1 lapte de la fiecare vacă fu
rajată, a livrat statului 2 091 hl 
lapte de vacă, 439 hl lapte de oaie, 
61,7 tone de carne, 457 tone de 
grîu, 1171 tone cartofi, 168 tone 
porumb ş.a., iar întreprinderile a- 
nexe au adus unităţii venituri în 
valoare de 2,3 milioane le i. . .

Şi C.A.P. Săcădate se prezintă 
cu o situaţie financiară mult mai 
bună decit în 1968. Amintim că ta 
1971 C.A.P. Săcădate a realizat 
producţia medie-record la orz pe 
judeţ.

Munca de perspectivă -  
conexată la fluxul 

cerinţelor de progres
Am menţionat un specifio al 

muncii politice: caracterul de per
spectivă al acţiunilor preconizate.

Cu toate că la Avrig s-au înre
gistrat rezultate cu totul remar
cabile în privinţa întăririi econo
mice a unităţilor agricole, organi
zaţia comunală de partid mani-

Avrigul contemporan — pe ca
lea atestării sale ca localitate 
urbană. Puterea economică 
este concretizată în nivelul de 
trai al populaţiei. în foto: ve
dere de ansamblu a unei străzi 
moderne avrigene

MUNCA POLITICA DE MA SĂ -

in forme diversificate, de mare eficienţă
Organizaţia comunală de partid 

Avrig are acum 568 membri, ex- 
ceptînd puternica organizaţie de 
partid a Uzinei mecanice Mîrşa, 
aflată pe raza comunei. Comitetul 
comunal de partid numără 29 
membri şi 4 membri supleanţi, ta 
acest organism fiind aleşi cei mai 
buni membri ai organizaţiei co
munale de partid. în sectorul a- 
gricol lucrează aproape 200 mem
bri de partid, constituind 4 orga
nizaţii de bază: Avrig, Bradu, Să
cădate şi Glîmboaca.

Analizele întreprinse şi hotărîrile 
adoptate la nivelul comitetului co
munal de partid în domeniul agri
culturii au ca scop principal spo
rirea producţiilor vegetale şi ani
maliere, valorificarea superioară a 
resurselor productive, creşterea 
contribuţiei celor două cooperative 
agricole — Avrig şi Săcădate — 
la realizările economice ale comu
nei, ridicarea nivelului de trai 
material şi spiritual ai oamenilor 
muncii din comună.

Demn de remarcat este faptul că 
analizele întreprinse nu au carac
ter campanier, că activitatea orga
nizaţiei comunale de partid vizea
ză permanent perspectiva, fără a 
neglija cîtuşi de puţin rezolvarea 
problemelor curente de producţie.

Rod al iniţiativei comuniştilor, tngrăşăloria de berbecuţi a C.A.P. 
Avrig — sector de mare rentabilitate. De la 2 000 berbecuţi graşi 
livrabili în acest an, în 1974 aici vor ii îngrăşaţi 5 000 berbecuţi, a 
căror valorificare va aduce unităţii un beneficiu minim de 300 000 lei

Periodic este analizat stilul de 
muncă al organizaţiilor de bază 
din cele două cooperative agricole. 
Din totalul celor 20 şedinţe ale 
biroului şi comitetului comunal de 
partid ţinute ta 1971 — 7 au avut 
ca obiect principal de analiză sec
torul agricol a] economiei comu
nei. Dacă mai avem în vedere că 
la toate şedinţele de confirmare a 
primirii de noi membri de partid 
din agricultură au fost dezbătute. 
Intr-un fej sau altul, probleme spe
cific agrare, se ajunge la conclu
zia că munca biroului şi a comi
tetului comunal de partid este a- 
xată pe grija permanentă pentru 
dezvoltarea cooperativelor agricole 
de producţie. Majoritatea celor 16 
şedinţe ţinute în acest an de ace
leaşi organisme au acelaşi carac
ter: se caută toate căile pentru 
consolidarea economică a coopera
tivelor agricole. Membrii comite
tului comunal de partid sínt repar
tizaţi pe organizaţii de bază şi pe 
formaţii de lucru, răspunzînd de 
îndrumarea politică a acestora.

Inginerii Ilie Tărăşan — de la 
Avrig — şi Nicolae Bude — de 
ia Săcădate — stat antrenaţi ta 
munca de concepţie, comitetul co
munal de partid solicitîndu-le spri
jinul in analizele la obiect pentru 
înlăturarea unor carenţe sau pen
tru organizarea de noi sectoare de 
producţie. Din analizele efectuate 
a reieşit că acum C.A.P. Săcădate 
„bate pasul pe loc“ ta producţia 
animalieră. La nivelul comitetului 
s-a hotărît ca C.A.P. Avrig să 
sprijine direct unitatea vecină. Se 
pare că lucrurile merg spre bine. 
Spunem „se pare“, pentru că re
zultatele de pînă acum nu stat 
semnificative, elocvente. Dar există 
certitudinea că tot ceea ce se pro
pune se va realiza, pentru că tot 
ceea ce s-a hotărît pină acum pe 
organizaţia comunală de partid a 
fost îndeplinit exemplar.

în activitatea organizaţiei comu
nale de partid stat folosite Insă şi 
alte mijloace.

în fiecare cooperativă există cîte 
un cerc de agitatori. „Neglijată în 
ultimii ani, pe nedrept, după pă
rerea noastră, activitatea agitato
rilor a fost revitalizată şi ta co
muna Avrig, acţiunea tascriiadu-se 
în contextul mai larg al îmbunătă
ţirilor preconizate de partidul nos
tru în domeniul activităţii de edu
care marxlst-leninistă a tuturor; 
oamenilor muncii, ce relatează to

varăşul Viorel Tarta, secretarul 
comitetului comunal de partid. A- 
preciind la justa ei valoare influ
enţa pe care poate să o aibă mun
ca agitatorilor în rîndul maselor, 
comitetul comunal de partid a 
căutat să ridice la un nivel cali
tativ superior activitatea acestora. 
Argumentele prezentate şi exem
plificările alese de agitatorii Ilie 
Tărăşan, Vasile Gavrilă, Gheorghe 
Mihăilă, Vasile Cernea, Ilie Ber- 
ghea, Simion Gramcea, Gheorghe 
Dan, Samoilă Bratu, Silvia Giurca, 
Floarea Birlete, Aurel Damian, 
Nicolae Bude, Ion Prie, Emilia» 
Maxim, Nicodim Bucur, Ion Popa, 
Valentin Ciocan şi alţii au reuşit 
să convingă masa de cooperatori 
de importanţa noilor forme adop
tate în organizarea muncii şi a 
producţiei agricole, de avantajele 
aplicării acordului global ca nouă 
formă de retribuire a muncii coo
peratorilor. Mulţi cooperatori care 
nu mai participaseră de ani de 
zile la muncă, printre care Maria 
Nicodim, Ana Chiaida, Maria îacob, 
Elena Drumar, Floarea Ghiţa ş.a. 
au fost încadraţi în echipele nou 
organizate. Agitatorii noştri s-au 
dovedit la înălţime, ceea ce ne 
determină să acţionăm perseverent 
în direcţia perfecţionării acestei 
forme a muncii politice de masă“.

Aceeaşi activitate fructuoasă des
făşoară şi corpul de lectori. La că
minele culturale din cele patru 
sate, conferinţele ţinute de Ilie 
Tărăşan, Nicolae Bude, Gheorghe 
Dan, Gheorghe Mihăilă, Ion Prie 
ş.a. au fost primite cu viu interes 
de masa de cooperatori. Şi nu se 
putea să fie altfel, din moment ce 
tematica abordată este de mare 
contemporaneitate, cu un pronun
ţat specific local: „Dezvoltarea a- 
grioulturii ta perioada 1971—1975 
şi sarcinile C.A.P. Avrig ta această 
privinţă“, „Creşterea producţiei a- 
nimaiiere — cerinţa fundamentală 
a economiei cooperativei noastre“, 
„Activităţile industriale şi perspec
tivele acestora la C.A.P. Avrig“ 
ş.a.

La staţia locală de radioficare 
săptămlna! se prezintă un pro- 
gram-emisiune întocmit pe plan 
comunaL In cadrul acestuia, pro
blematicii agrare i se acordă un 
loc deosebit. Buletine de ştiri, 
lecţii practice, conferinţe pe pro
bleme de strictă aotualitate agra
ră — iată o varietate de forme ale 
muncii politice de masă care sínt 
folosite pentru a influenţa con

ştiinţa maselor. Şi pentru a ne 
face o imagine despre rolul aces
tor forme, amintim că staţia locală 
de radioficare Avrig are 1 458 a- 
bonaţi. . .

Aceloraşi scopuri educativ-poli- 
tice le stat destinate şi formele 
agitaţiei vizuale. La sediile coope
rativelor agricole afişierele sínt 
permanent împrospătate cu date, 
fapte, aspecte ale activităţii cu
rente. Gazetele satirice existente 
la cele 4 cămine culturale sínt 
prezenţe dinamice, rolul lor de in
fluenţare a conştiinţei maselor 
crescind considerabil atunci cînd 
materialele prezentate militează 
pentru întronarea disciplinei „ în 
muncă, a cinstei şi hărniciei, pen
tru combaterea intransigentă a 
manifestărilor străine principiilor 
eticij şi echităţii socialiste.

Tot ta cadrul agitaţiei vizuale 
dinamice, la locurile de mare aglo
meraţie sínt difuzate afişe, pliante 
şi alte materiale de acest gen.

Un mare rol în educarea comu
niştilor îl are învăţămîntui de 
partid. în 1971—72 la Avrig au 
funcţionat 5 cercuri politice în or
ganizaţiile de partid din agricul
tură, anul de învăţămtat închein- 
du-se cu rezultate bune. Tematica 
abordată a fost dezbătută compe
tent, problemele privitoare la dez
voltarea cooperativelor agricole 
fiind permanent prezente. Propa
gandiştii au studiat cu atenţie do
cumentele de partid, cursanţii s-au 
străduit să asimileze cit mai bine 
noile cunoştinţe, aşa îneît învăţă- 
mintul de partid şi-a dovedit din 
plin eficienţa.

O realizare importantă a organi
zaţiei comunale de partid în pri
vinţa diversificării formelor muncii 
politice de masă este cabi'netul de 
informare politico-ideologică. Or
ganizat la sediul comitetului, el 
dispune de colecţiile principalelor 
ziare centrale şi locale, ale prin
cipalelor publicaţii specifice ce 
vin ta ajutoruţ celor ce doresc 
să se informeze ta domeniul atit 
de vast al muncii politico-ideolo- 
gice. Alături de celelalte publicaţii 
existente aici — „Munca de 
partid“, „In ajutorul propagandiş
tilor“, „Lupta de clasă“, „Docu
mente ale Partidului Comunist Ro
mân“, „Tradiţii revoluţionare ale 
clasei muncitoare şi ale P.C.R.* şi 
multe altele — ele oferă un bogat 
material informativ pentru toţi cei 
care doresc să-şi lărgească orizon
tul politico-ideologic.

festă o permanentă grijă pentru 
perfecţionarea formelor şi mijloa
celor capabile să conducă la o va
lorificare şi mai bună a potenţia
lului productiv al cooperativelor 
agricole.

Comisia economică a comitetu
lui comunal de partid preconizea
ză întocmirea unor studii ştiinţi
fice în acest sens. Bazaţi pe rea
lizările de pînă acum, oamenii 
privesc cu încredere în viitor. Au 
fost stabilite tematici principale. 
Folosirea fondului funciar, în spe
cial a pajiştilor naturale, profila
rea producţiei animaliere, organi
zarea dé noi formaţii de lucru, 
dezvoltarea activităţilor industriale 
şi a prestărilor de servicii, extin
derea noilor tehnologii de lucru 
în sectorul vegetal, pe bază de 
mecanizare şi chimizare complexă, 
intensificarea activităţii consiliului 
intercooperatist — iată problema
tica majoră a activităţii comisiei 
economice, condusă de inginerul 
ilie Tărăşan. Datorită caracterului 
ştiinţific al măsurilor preconizate, 
din iniţiativa comuniştilor, ia 
Avrig s-au înfiinţat cărămidăria- 
ţiglăria, îngrăşătoria de berbecuţi, 
iar tehnologiile moderne de lucru 
în sectorul vegetal sínt curente.

In acest an cărămidăria-ţiglăria 
— înfiinţată fără a fi fost trecută 
In planul anual de producţie — 
va produce 100 000 cărămizi şi 
130 000 ţigle, Iar îngrăşătoria de 
berbecuţi va aduce un beneficiu 
de cea 120 000 lei.

în urma analizelor întreprinse 
au fost conturate sigur direcţiile 
dezvoltării în viitor a cooperati
vilor agricole. Comunistul- Gheor
ghe Mihăilă apreciază ca justă o- 
rientarea spre dezvoltarea îngră- 
şătoriei de berbecuţi la C.A.P. 
Avrig, care va trebui să ajungă 
de la 2 000 capete, în acest an, la 
5 000, în 1974, asigurînd unităţii un 
beneficiu de minimum 300 000 lei. 
Mare dezvoltare vor lua activită
ţile industriale, cozi de diferite u- 
nelte, trestie pentru construcţii, 
cărămidăria-ţiglăria ş.a. — care 
vor contribui chiar în acest an cu 
cca 2,5 milioane lei la realizarea 
veniturilor unităţii. în sectorul 
vegetal, modernizarea tehnologiei 
de lucru la cartofi va face posi
bilă obţinerea unei producţii de 
30 tone Ia hectar, ceea ce În
seamnă aproape dublarea realiză
rilor din 1971, iar la porumb, prin 
aceleaşi mijloace, se va ajunge la 
producţii de cca 6 000 kg boabe 
la hectar în 1973, sporindu-se şi 
suprafaţa cultivată de la 300 la 
400 ha.

Pentru aceasta se cere un spri
jin mai activ din partea mecani
zatorilor. Organizaţia comunală de 
partid trebuie să acorde mai multă 
atenţie în viitor acestei probleme.

Pentru dezvoltarea C.A.P. SA
CADATE, se preconizează întocmi
rea unui studiu ştiinţifio asupra 
profilării şi specializării produc
ţiei. In acest sens, se impune ac
tivizarea consiliului intercoopera
tist, ale cărui sarcini sínt mult 
mai complexe decit par la prima 
vedere. Avîndu-se în vedere con
diţiile specifice, locale, la Săcăda
te trebuie să se întocmească un 
asolament adecvat, să se renunţe 
la acţiunile nerentabile şi să se 
aplice complexul de măsuri pre
conizat pentru dezvoltarea bazei 
furajere, a sectorului zootehnic.

Aşa a acţionat şi aşa acţionează 
organizaţia comunală de partid 
Avrig pentru consolidarea econo
mică a cooperativelor agricole, 
pentru valorificarea cît mai bună 
a potenţialului productiv al uni
tăţilor.

In lumina ideilor de o Inconte
stabilă valoare teoretică şi de o 
deosebită importanţă practică a 
documentelor Conferinţei Naţionale 
a partidului, ale magistralei sin
teze politico-ideologice care este 
Raportul prezentat de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu la Conferinţă, 
organizaţia comunală de partid 
Avrig îşi concentrează întregul e- 
fort creator pentru Îndeplinirea 
exemplară a sarcinilor complexe 
privind întărirea rolului conducă
tor al partidului în viaţa social-po- 
litică a ţării, manifestîndu-se ho- 
tărîrea nestrămutată de a nu pre
cupeţi nici un efort în munca pen
tru propăşirea şi progresul multi
lateral al comunei. în acest mod 
organizaţia comunală de partid se 
dovedeşte a fi factorul hotărîtor 
în realizarea progresului social, 
luptînd neabătut pentru transpu
nerea în viaţă a politicii partidu
lui, în scopul ridicării pe noi 
trepte de civilizaţie a patriei noas
tră socialiste.

Pagină realizată ide: 

GH. GRÄDINARU
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Vizita tovarăşului Todor Jivkov
în judeţul Constanţa

(Urmii*« flln pag. I)
- ...................... . . . .  ■ . .  —— ------_ >

judeţului Constanţa, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu recomandă orga
nelor locale, specialiştilor, să perse
vereze-în- însuşirea unor hibrizi su
periori, în vederea sporirii continue 
a producţiei de porumb şi obţinerea, 
întf-un scurt timp, a unei producţii 
medii la hectar pe judeţ de circa 
1U00U kg.

Discuţiile dintre oaspeţi şi gazde 
în legătură cu activitatea cercetăto
rilor staţiunii continuă intr-un lot de 
seminţe de floarea-soarelui. Se pre
zintă o : premieră mondială realizată 
de specialiştii români: hibridul „Hs- 
52“, care este ...mai timpuriu şi se 
caracterizează printr-o producţie su
perioară —- circa 4 000 kg la hectar 
in. cultură irigată — continui mai 
mare de ulei şi înălţime redusă, care 
permite folosirea pe scară largă a 
mecanizării, îndeosebi la lucrările de 
întreţinere.

Vizita oaspeţilor continuă pe lotu
rile de culturi duble semănate după 
orz, borceag şi grîu. Se subliniază, 
cu acest prilej, extinderea culturilor 
duble şi intercalate nu numai în u- 
nitaţile dobrogene, ci în întreaga 
ţara. Preocuparea specialiştilor noştri 
— arată gazdele — este de a pre
lungi perioada de vegetaţie pentru 
cultura® doua în vederea obţinerii şi 
de la aceasta de producţii superioare.

La întrebarea tovarăşului Todor 
Jivkov în legătură cu producţiile ob
ţinute .în cuitura a doua,. gazdele a- 
rată că s-au obţinut pînă acum la 
porumb aproximativ 3 000 kg, dar se 
preconizează creşterea acestor pro- 

' ducţii • pînă la 5 000 kg la hectar.
In cadrul unei mici expoziţii, im

provizată în plin cimp, li se pre
zintă oaspeţilor seminţe din cele mai 
productive soiuri de porumb, grîu, 
floarea-soarelui, cartofi, mazăre, ob
ţinute pe terenurile staţiunii, care 
se livrează anual unităţilor agricole 
socialiste din întreaga Dobroge. Se 
apreciază seminţele din soiurile de 
porumb hibrid, soiurile de griu „Lo- •' 
,\rin 13", cu o producţie de peste 
’«000 kg la hectar, „Caucaz" şi „Au
rora*. Se prezintă, de asemenea, so
iul „Rusalka", realizat de cercetă
torii ■ bulgari şi care asigură o pro
ducţie de 5100 kg de grîu la hec
tar. El are şi calitatea de a fi mai 
timpuriu decit alte soiuri.

S« relevă apoi prepcupările de 
>ţiitor ale cercetătorilor, oaspeţii ti- , 
ind informaţi Că specialiştii de a ic i |-  
âşi propun să' creeze hibrizi extra-)-; 
'timpurii de porumb, să sporească ; 
producţia de plante furajere, să a- 
piice eît mai rational şi cu maximă 
elicienţă îngrăşămintele, să obţină 
culturi succesive avînd în vedere 
faptul că în Dobrogea toamna este 

'  mai lungă, far perioada de vegeta
ţie mai mare decît în restul tării. 
Există, deci, mari posibilităţi pentru 
realizarea, ia toate culturile, a cite 
două recolte pe an -— se subliniază 
în concluzii.

Luîndu-şi rămas bun de la cer
cetătorii staţiunii, tovarăşii Todor 
Jivkov şi Nicolae Ceauşescu îi fe- 

"‘licită pentru rezultatele ; obţinute şi 
le doresc noi succese în activitatea 
Tor.

Vizita conducătorilor de pariid şi 
de stat ai României şi Bulgariei con
tinuă în comuna Valul lui Traian. 
în .centrul comunei un mare număr 
de cooperatori de aici şi din satele 
învecinate au venit în întâmpinarea 
oaspeţilor, salutîndu-i cu multă căl
dură. Se ovaţionează pentru priete
nia româno-bulgară, se scandează 
„ Ceauşescu-P.C.R.", „Ceauşescu-
Jivkov*.

După ce adresează ,un călduros bun 
venit oaspeţilor, primarul comunei, 
Constantin Dorobanţu, invită pe to
varăşii Nicolae Ceauşescu şi Todor 
Jivkov in sediul Şcolii generale nr.
I din localitate, unde are loc o în- 
Ulnire cu membrii conâiliului inter- 
cooperatist, format din preşedinţii, 
Inginerii şefi şi alţi specialişti din 
cele nouă cooperative agricole de 
producţie de pe raza comunelor Va
lul lui Traian, Ovidiu şi oraşul Nă
vodari.

Preşedintele consiliului, ing. Mi- 
hai Nicolae, prezintă mai înLîi oaspe
ţilor modul de organizare a Comple
tu lu i intercooperatist Si rezultatele 
Obţinute în producţie de pe cele a- 
proape 12 000 ha de teren de care 
dispun'cooperativele din componenţa 
sa.

Tovarăşul Todor Jivkov se intere
sează de atribuţiile consiliilor inter
cooperatiste, de activitatea de partid 
din aceste unităţi şi de unele forme

de pregătire a cadrelor pentru agri
cultură.

In discuţiile care s-au deefăşurat 
în continuare se subliniază că, în 
prezent, preocupările celor peste 760 
de consilii intercooperatiste din ţara 
noastră sínt orientate spre raionarea 
şi specializarea producţiei, crearea 
unor ferme comune de animale, pă
sări, legume, urmftid ca, pe baza ex
perienţei căpătate, consiliile inter
cooperatiste să-şi lărgească atribu
ţiile. Ministrul agriculturii, industriei 
alimentare şi apelor, prezent la dis
cuţii, evidenţiază şi activitatea altor 
consilii intercooperatiste din ţara 
noastră, subliniind că foartş multe 
dintre acestea obţin rezultate re
marcabile.

Apreciind această formă de orga
nizare a unităţilor cooperatiste din 
ţara noastră, tovarăşul Todor Jivkov. 
mulţumeşte pentru explicaţiile pri
mite, felicită pe. preşedinţii coopera
tivelor agrico lele  producţie prezenţi 
la discuţie şi le urează noi succese 
în activitatea viitoare.

Luîndu-şi rămas bun de la locui
torii comunei Valul lui Traian, con
ducătorii de partid şi de stat ai 
României şi Bulgariei se îndreaptă 
spre renumita podgorie de la Mur- 
f-atlar. Coloana de maşini opreşte in
tr-un loc pitoresc, un adevărat punct 
turistic, situat într-una din podgoriile 
întreprinderii agricole de stat Mur- 
fatlar. De aici, oaspeţii au perspec

tiva întregii suprafeţe de 1 500 hec
tare pe care se întind viile acestei 
cunoscute unităţi agricole.

Directorul întreprinderii, Octavian 
Lambru, informează că de pe aceste 
suprafeţe se obţin anual 1 100 vagoa
ne de vin, mare parte din acesta 
fiind destinat exportului. El subli
niază că aproape tot terenul este 
irigat, iar lucrările de întreţinere 
sínt in cea mai mare parte mecani
zate.

Oaspeţii sínt invitaţi să viziteze 
Combinatul de vinificaţie, a cărui 
capacitate este de 1 600 vagoane de 
vin pe an.

Cu interes esle vizitată apoi ex
poziţia cu cele mai valoroase soiuri 
de vin obţinute în podgoria Mur- 
fatlar, însoţite de cele 185 de me
dalii cu care au fost distinse Ia 
reputate concursuri naţionale şi in
ternaţionale.

Tovarăşii Nicolae Ceauşescu şi 
Todor Jivkov, celelalte persoane ofi
ciale române şi bulgare s-au înapo
iat, joi la amiază, cu elicopteruV la 
Mangalia Nord, staţiunea Neptun.

Vizita oaspeţilor pe meleagurile 
dobrogene a prilejuit o nouă şi vie 
manifestare a prieteniei frăţeşti din
tre partidele, ţările şi popoarele 
noastre.

Vizită de rămas bun
La încheierea scurtei vizite prie

teneşti pe litoralul românesc al 
Mării Negre, tovarăşul Todor Jivkov, 
împreună cu fiica sa, Liudmila Jiv- 
kova, şi ceilalţi oaspeţi bulgari, au 
făcut o vizită de rămas bun tovară

şului Nicolae Ceauşescu şi tovarăşei 
Elena Ceauşescu. . .

Intîlnirea s-a desfăşurat lnfr-o am
bianţă prietenească, de caldă cor
dialitate.

Plecarea tovarăşului 

Todor Jivkov
In seara zilei de joi, tovarăşul 

Todor Jivkov, prim-secretar al Co
mitetului Central al Partidului Co
munist Bulgar, preşedintele .Consi-, 
liului de Stat al Republicii Populare, 
Bulgaria, şi-a încheiat vizita de prie
tenie, de două zile, pe litoralul ro
mânesc al Mării Negre, făcută la 
invitaţia tovarăşului N i c o l a e  
Ceauşescu, secretar general al Parti
dului Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste România.

Oaspetele a fost însoţit de fiică 
sa, Liudmila divkova, prim-vicepre- 
.şedinte al Comitetului pentru Artă 
şi Cultură, precum şi de tovarăşii 
Konstantin Tellalov, secretar al Co
mitetului Central al Partidului Co
munist Bulgar, cu soţia, şi prof. N. 
Iahiel, membru supleant al C.C, al 
Partidului Comunist Bulgar.

La sosirea în punctul de frontieră 
Vama Veche, tovarăşul N i c o l a e  
Ceauşescu şi tovarăşul Todor Jivkov 
primesc onorul unei gărzi de onoare 
formată din marinari ai forţelor 
noastre armate. Conducătorii de 
partid şi de stat ai României şi Bul 
gariei trec în revistă garda de o 
noare.

Apoi, tovarăşul Todor Jivkov- ş 
ceilalţi oaspeţi bulgari îşi iau ră 
mas bun de la tovarăşii Maxim 
Berghianu, membru al Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R., preşedin 
tele Comitetului de Stat al Plani 
ficării, Emil Drăgănescu, membru al 
Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, Vasile Vîlcu, membru 
al Comitetului Executiv al C.C. -ai 
P.C.R., prim-secretar al Comitetului 
judeţean Constanţa al P-C.R., cu 
soţia, Iosif Banc, membru supleant 
al Comitetului Executiv, secretar al 
C.C. al P.C.R., cu soţia, Ştefan An
drei, secretar al C-C. al P.C.R., Con

stantin Milea, membru al C.Ö. al 
P.C.R., Tamara Dobrin, vicepre
şedinte al Consiliului Culturii şi E- 
ducaţiei Socialiste, precum şi de la 
reprezentanţii organelor de partid şi 
de stat ale judeţului şi municipiului 
Constanţa, ale oraşului Mangalia, de 
l-a conducătorii unităţilor economice 
din judeţul Constanţa vizitate, in 
cursul-zilei, de oaspeţi-

Numeroşi locuitori din oraşul Man
galia, din comunele Vama Veche şi 
„2 Mai" şi-au luat un rămas bun de 
la. solii poporului bulgar, cărora zeci 
de mii de oameni ai muncii le-au 
făcut o călduroasă primire în tot 
timpul vizitei, în ţara noastră. Ei 
fluturau steguleţe româneşti şi bul
găreşti, buchete de flori, expresie a 
sentimentelor de prietenie ce şi le 
nutresc reciproc popoarele român şi 
bulgar. Pe o mare pancartă era în
scrisă în limbile română şi bulgară 
urarea „Trăiască prietenia româno- 
bulgară!“.

In aclamaţiile puternice ale celor 
veniţi — în pofida unei ploi toren
ţiale — să-şi ia. rămas bun de la so
lii poporului frate bulgar, tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu şi Todor Jivkov 
îşi string călduros mîinile, se îm
brăţişează.

Vizita tovarăşului Todor Jivkov 
în ţara noastră, întîinirile şi convor
birile cu tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
au constituit un moment deosebit de 
important pentru dezvoltarea relaţii
lor dintre Partidul Comunist Român 
şi Partidul Comunist Bulgar, dintre 
Republica Socialistă România Şî Re
publica Populară Bulgaria, în inte
resul celor două popoare, al cauzei 
socialismului şi păcii.

Reportajul vizitei a fost realizat âej

ADRIAN IONESCU
MIRCEA S. IONESCU
NICOLAE VAMVU

PARIS

Şedinţa plenară a Conferinţei 
cvadripartite in problema Vietnamului

Paris 10 (Agerpres). — Joi, s-au 
desfăşurat în capitala Franţei lucră
rile celei de-a 154-a şedinţe plenare 
a conferinţei cvadripartite în proble
ma Vietnamului.

Luînd cuvîntul, Nguyen Thi Binh, 
şeful delegaţiei Guvernului Revoluţio
nar Provizoriu al Republicii Vietna
mului de Sud, a condamnat escalada
rea de către Statele Unite a războiu
lui în cele două părţi ale Vietnamu
lui. Supravieţuirea administraţiei 
Thieu, a spus d-na Binh, vine în 
contradicţie cu drepturile autentice 
la autodeterminare ale poporului sud- 
vietnamez. Cu o asemenea admini
straţie nu pot avea loc alegeri de
mocratice; atit timp cit va rămîne 
această administraţie, va fi război şi 
negocierile nu vor fi fructuoase.

Re£erindu-se la propunerea Guver
nului Revoluţionar Provizoriu privind 
stabilirea unui guvern de consens na
ţional în Vietnamul de sud, şeful de
legaţiei G.R.P. a menţionat că acesta 
va fi un guvern de tranziţie, va asi
gura rezolvarea tuturor treburilor 
Vietnamului de sud in perioada tran
zitorie şi va organiza alegerile gene
rale. Guvernul va fi format din trei 
componenţe, reprezentînd administra
ţia de la Saigon, Guvernul Revolu
ţionar Provizoriu şi cercurile care do
resc pacea, independenţa, neutralita
tea şi democraţia dar nu aparţin nici 
Guvernului Revoluţionar Provizoriu 
şi nici administraţiei de la Saigon.

La rîndul său, Nguyen Minh Vy, 
reprezentantul delegaţiei guvernului 
R.D. Vietnam, a declarat că Admini
straţia S.U.A. întreprinde în mod de-

PE FRONTURILE 
DE LUPTĂ 

DIN INDOCHINA
Saigon 10 (Agerpres). — în di

verse puncte al® Vietnamului de 
sud, forţele patriotice au continuat 
atacurile asupra poziţiilor armatei 
saigoneze. Angajînd în luptă unităţi 
saigoneze la o distanţă de numai 
24 km de capitala sud-vietnameză, 
forţele F.N.E, au produs inamicului 
pierderi care, potrivit agenţiei Asso
ciated Press, se ridică la cifra de 
113 morţi şi răniţi. în zona Oraşului 
Quang Tri, potrivit agenţiei United 
Press International, trupele marione
tă au înregistrat 44 de morţi şi ră
niţi.

Hanoi 10 (Agerpres). — Agenţia 
V.N.A. informează că,' ia 8 august, 
oraşul Hai Duong, localitate dens 
populată şi capitală de provincie, a 
fost supus de către aviaţia ameri
cană unui puternic bombardament, 
care a distrus complet o zonă de 
aproape doi kilometri lungime. Au 
fost avariate printre altele, un cern 
tru medical, un atelier de unelte a 
gricole, magazine. De pe urma a 
cestor raiduri au avut- de suferit şi 
o serie de mici localităţi suburbane, 
unele din ele fiind aproape com
plet distruse. Numeroase victime au 
fost înregistrate in rîndul populaţiei 
civile.

Vietnamul de sud 10 (Agerpres). 
— Marţi şi miercuri, forţele patrio
tice au interceptat, în cursul unor 
violente ciocniri, unităţi ale arma
tei saigoneze participante la prelun
gita încercare de recucerire a ora
şului eliberat Quang Tri, scoţînd din 
luptă 200 de militari inamici — in
formează agenţia „Eliberarea". De a- 
semenea, în această perioadă, patri
oţii din provincia Quang Tri, care 
au capturat o mare cantitate de ar
mament şi echipament militar, au 
doborît două elicoptere inamice şi 
au distrus piese grele de artilerie.

Cambodgia 10 (Agerpres). — în 
prima decadă a lunii iulie, forţele 
populare khmere de eliberare au 
scos din luptă 1200 de militari ina
mici în zona oraşului Angtasson, din 
provincia Takeo — informează A- 
genţia cambodgiană de presă. Prin
tre militarii lonnolişti ucişi în m- 
casle lupte sa numără şase ofiţeri 
superiori.

o l a n d a  Criza guvernamentală 
s-a încheiat printr-o soluţie provizorie

Haga 10 (Agerpres). — Criza gu
vernamentală olandeză, deschisă la 
20 iulie prin demisia cabinetului pre
zidat de Barend Biesheuvel, s-a în
cheiat, miercuri seara, printr-o so
luţie provizorie: ia cererea reginei 
Juliana, guvernul demisionar va rS- 
mîne „în funcţie" pînă la alegerile 
generale anticipate, care vor fi or
ganizate „cit mai curînd posibil“, 
după cum relatează agenţia France 
Presse. Gu puţin înainte de formula-* 
rea acestei cereri, suverana Olandei 
54 «liberase .pe Barend Biesheuvel de 
mî^unea-încredinţată de a forma un 
nun guvern.

Una din .sarcinile principale ale 
'cabinetului va Ti elaborarea bugetu
lui interimar. Guvernul va fi în con
tinuare privat de participarea celor 
doi membri ai (Partidului Democrat-

Socialist „70“, Willem Dress, minis
trul transporturilor şi Jonkheer de 
Braw, ministrul cercetării ştiinţifice, 
care au demisionat la 17 iulie, ca 
urmare a  dezacordului faţă de unele 
soluţii preconizate în domeniul bu
getar. Premierul Barend Biesheuvel 
a declarat că miniştrii care au de
misionat nu vor fi înlocuiţi. Porto
foliile acestora vor fi încredinţate, 
cu titlu interimar, ministrului locuin
ţelor, B. K. Udiuk şi respectiv minis
trului învăţămintului, Van Veen. 
„Cabinetul meu va avea o existentă 
efemeră, a precizat Biesheuvel, dar 
el se va strădui să prezinte, la  19 
septembrie, în Camera Deputaţilor 
un buget realist şi va defini o nouă 
politică de salarii şi de preţuri pînă 
la 1 noiembrie, dată la care vor fi 
încheiate noile contracte între patro
nat şi sindicat“.

Convorbiri între reprezentanţii 
comandamentelor forţelor 

armate ale Indiei si Pakistanului
Delhi 10 (Agerpres). — în loca

litatea Suchetgarh din Jammu au în
ceput, joi, convorbirile între repre
zentanţii comandamentelor forţelor 
armate ale Indiei şi Pakistanului în 
vederea stabilirii modalităţilor de 
retragere a trupelor celor două ţări 
de pe teritoriile ocupate în timpul 
războiului din decembrie anul tre
cut. Partea indiană la aceste con
vorbiri, care vor dura trei zile, este 
reprezentată de generalul P. S. Bha- 
gat, şeful Comandamentului forţelor 
armate staţionate în nordul ţării, iar 
partea pakistaneză de generalul Ab
dul Hanid Khan.

Retragerea trupelor celor două 
ţări în interiorul graniţelor proprii

este prevăzută In «cordul semnat ca 
ocazia întîlnirii de ia Simla dintre 
premierul indian, Indira Gandhi, şi 
preşedintele Pakistanului, Zulfikar 
Aii Bhutto. India urmează să retro
cedeze Pakistanului o suprafaţă de 
aproximativ 8 000 kilometri pătraţi 
din provinciile Sind, Kutch şi Pun
jab, iar Pakistanul trebuie să-şi re
tragă trupele de pe o suprafaţă de 
100 kilometri pătraţi din Punjabul 
indian, în termen de 30 de zile de 
la intrarea în vigoare a acordului, 
care a avut ioc Ia 5 august, în urma 
ratificării lui de către cele două 
părţi.

liberat atacuri asupra digurilor şi 
centrelor populate din Vietnamul de 
nord. El a cerut din nou Administra
ţiei americane să pună capăt imediat 
minării şi blocării porturilor R.D. 
Vietnam, bombardamentelor asupra 
digurilor. „Subliniem încă o dată, a 
spus vorbitorul, că Statele Unite nu 
au nici un drept să atace vreun fel 
de obiective de pe teritoriul R.D. 
Vietnam“.

Statele Unite trebiiie să pună ca
păt imediat tuturor actelor de război 
şi să angajeze negocieri serioase la 
Paris, a spus în încheiere reprezea- 
ţsntul delegaţiei R.D. Vietnam.
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U.R.S.S. In ioto: In colhozul „Sakartvelo" este în toi recoltarea me
canizată a ceaiului

•  AGENŢIA TASS ANUNŢĂ CA
ministrul afacerilor externe al 
U.R.S.S.. Andrei Gromîko, a trimis 
secretarului general al O.N.U,, Kurt 
Wa.idheim, o scrisoare prin care so
licită includerea pe ordinea de zi a 
sesiunii a XXVII-a a Adunării Ge
nerale a O.N.U. a problemei privind 
„Elaborarea unei convenţii interna
ţionale referitoare la principiile uti
lizării de către state a, sateliţilor ar
tificiali ai Pămîntului pentru emisiuni 
directe de televiziune“.

Scrisoarea relevă că transmiterea 
programelor de televiziune prin in
termediul sateliţilor artificiali ai Pă
mîntului poate contribui la apropie
rea popoarelor, la lărgirea schimbu
lui de valori culturale şi pledează 
pentru ca acest nou tip de tehnolo
gie cosmică să fie utilizat exclusiv 
in interesul păcii şi prieteniei între 
naţiuni.

•  GUVERNUL REPUBLICII BAN
GLADESH A ANUNŢAT NAŢIONA
LIZAREA COMPANIILOR PARTICU
LARE DE ASIGURĂRI, inclusiv a 
celor străine, şi crearea a patru mari 
corporaţii de stat de asigurări.

Hotărîrea a. fost adoptată in con
formitate cu un decret guvernamental 
anterior privind naţionalizarea pro
prietăţii particulare.

•  GUVERNUL FINLANDEZ ESTE
HOTARIT să continue negocierile 
cu R.D. Germană, în vederea norma
lizării relaţiilor dintre cele două 
ţări, a declarat miercuri ministrul de 
externe ai Finlandei, Kalevi Sorsa. 
EI a adăugat că ţara sa urmăreşte 
stabilirea de relaţii diplomatice cu 
ambele state germane şi că va ac
ţiona pentru realizarea acestui dezi
derat, din convingerea că normali
zarea relaţiilor cu R.D. Germană şi 
R.F. a Germaniei va contribui la în
registrarea unei evoluţii politice po
zitive pe continentul european.

•  PREŞEDINTELE REPUBLICII 
GUINEEA, AHMED SEKU TURE,
a emis un decret care prevede in-
kiin u i i i in iu n H > u n iin ii iu i in ii i i iu iiu u (

R H  I
p e  g lo b
Moscova 10 (Agerpres). •— Co

laboratorii Centrului ştiinţific so
vietic din Extremul Orient #u 
înregistrat o furtună magnetică 
puternică, cu amplitudinea de 300 
Garam. In perioada activă, indi
catoarele aparatelor urcau pînă 
la limita maximă, iar apoi cădeau 
brusc la zero. Conducătorul sta
ţiei magnetice a centrului a rele
vat, într-o convorbire cu cores
pondentul agenţiei TASS, că o 
astfel de furtună magnetică nu a 
mai fost înregistrată de mulţi ani. 
Ea se datorează proceselor active 
care au loc pe Soare.

Tokio 10 (Agerpres). — Ploile 
torenţiale şi taifunurile care s-au 
abătut' în cursul lunilor iunie şi 
iulie asupra unor largi zone ale 
Japoniei au provocat agriculturii 
pagube totale evaluate ia 24 mi
liarde yeni — informează agenţia 
Kyodo, citind un comunicat al 
Ministerului japonez al Agricul
turii şi Silviculturii. Inundaţiile şi 
taifunurile au devastat 335 300 
hectare de pămînt arabil.

Roma 10 (Agerpres). — Găldu- 
_ rile toride care bîntuie în Sicilia 
: au provocat • incendierea a nume- 
I roase păduri in regiunea munţi- 
: lor San Calogero. La acţiunile de

Í limitare şi stingere a incendiilor 
participă unităţi din trupele de 

■ geniu şi, pompieri. Temperaturile 
foarte ri’dicate au provocat, de 

~ asemenea, incendierea unor cul
turi de măslini şi au provocat 
daune plantaţiilor de viţă de vie 
şi livezilor.

stituirea Consiliului superior al pla
nificării şi dezvoltării, anunţă postul 
.de radio Conakry.

•  PROGRAMUL DE DEZVOLTARE 
AL NAŢIUNILOR UNITE (P.N.U.D.) 
VA ACORDA REPUBLICII CHILE,
în perioada 1972—1976, credite în 
valoare de 20 milioane dolari — 
anunţă agenţia Prensa Latina. Aceas
tă sumă va fi folosită pentru reali
zarea unor proiecte industriale, pen
tru lucrări în domeniul transporturi
lor, telecomunicaţiilor şi instalaţiilor 
hidraulice.

•  ÎN BAZA UNEI HOTÁRÍRI A 
GUVERNULUI REVOLUŢIONAR 
MUNCITORESC-ŢARANESG UNGAR,
ia Oficiul naţional de planificare. 
au început lucrările de pregătire a 
planului de perspectivă al dezvol
tării economiei naţionale pe pe
rioada 1976—1990.

în vederea stabilirii direcţiilor 
principale şi concepţiilor de perspec
tivă ale dezvoltării economiei naţio
nale ungare, au fost constituite opt 
comisii, pe ramuri, alcătuite din pes
te 2 000 de specialişti — oameni de 
ştiinţă, economişti,. ingineri, repre
zentanţi ai unor organizaţii şi insti
tuţii centrale.

•  PREŞEDINTELE COMITETU
LUI CENTRAL AL PARTIDULUI CO
MUNIST DIN JAPONIA, SANZO 
NOSAKA, a ţinut la Osaka o confe
rinţă de presă, in cadrul căreia a 
subliniat că, „la un sfert de secol de 
la încheierea agresiunii imperialista 
japoneze împotriva poporului chi
nez, nu a fost încheiat încă un tra
tat de pace, cave să pună capăt 
stării juridice de război. O aseme
nea situaţie trebuie să înceteze cit 
mai curînd posibil. Partidul Comu
nist din Japonia cere cu fermitate 
ca guvernul nipon să stabilească re
laţii diplomatice cu guvernul R. P.

.Chineze, pe baza celor cinci princi
pii ale coexistenţei paşnice".

•  ÎNTRE 6 ŞI 12 AUGUST, LA 
RIO DE JANEIRO se desfăşoară sim
pozionul internaţional cu tema „în- 
văţămîntul în ştiinţa calculatoarelor 
pentru ţările în curs de dezvoltare", 
organizat de Academia de ştiinţe din 
Brazilia şi de Centrul interguverna- 
mental de informatică de la Roma, 
cu sprijinul O.N.U. şi U.N.E.S.C.O.

La simpozion participă ca invitát 
acad. Nicolae Teodorescu, cu co
municarea „Formarea specialiştilor 
în informatica de nivel universitar".
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Roma 10 (Agerpres). — Poliţia m 
italiană a deschis în noaptea de i  
marţi spre miercuri o vastă ope- j 
raţiune de control pe întregul te- £ 
ritoriu al ţării. In urma verificării £ 
identităţii a 388 205 persoane şi £ 
a controlării unui număr de £ 
254 010 vehicule, au fost arestate £ 
552 de persoane, iar alte 1 736 Ş 
fac obiectul unor urmăriri penale. Ş 

_ Poliţia a confiscat o mare canti- : 
täte de diverse arme şi de muni- ş

• ţii. De asemenea, au fost recupe- £ 
! rate mărfuri furate in valoare de ;
I 225 milioane lire italiene.
* »SMMIMÍSMSBIItíSaseReilÉSilBií®»»*»'

— 2 vopsitori industriali, categ. 2— 4
— 1 electrician auto, categ. 4— 6
— strungari — toate categoriile
— lăcătuşi de întreţinere, categ. A— 6
— muncitori necalificaţi.
Condiţiile de salarizare, conform H.C.M. nr.

, 914/1968.
\ Informaţii se dau la serviciul personal ad-tiv, telefon ) 
J 3 17 75. j
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Uzina de fabricaţii, reparaţii ţ
şi montaj in agricultură Sibiu \

str. Constituţiei nr. 23 

ORGANIZEAZĂ :
Concurs de admitere pentru şcolile profesionale 
— cursuri de zi pentru meseriile:

— lăcătuş construcţii metalice
— sudor
— strungar ?
— frezor, rabotor, mortezor. §

L'a concurs se pot înscrie, promovaţi ai clasei a VIII-a  ̂
a şcolii generale care au împlinit vîrsta de cel mult  ̂
18 ani în anul 1972. înscrierile se fac între 5 august— ■: 
25 august 1972 Ia sediul U.F.R.M.A. Sibiu, str. Consti- £ 
tuţiei nr. 23, pe baza unei cereri, însoţită de următoa- % 
rele acte : J:

—  Certificat de naştere în original şi copie ■:
I— Adeverinţă sau certificat de promovare a clasei Í  

a VIII-a ]:
— Buletin de analiza sîngelui şi rezultatul exame

nului radiologie pulmonar.
Informaţii suplimentare se pot obţine ele la serv. ad

ministrativ -*■ personal U.F.R.M.A. Sibiu str. Consti
tuţiei nr. 23. jjî

Totodată angajează urgent:
— strungari Í
— frezori £
— rabotori ^
— rectificatori <
— alezatori £
— muncitori necalificaţi
— paznici k £
— şef serv. ad-tiv personal, cu îndeplinirea ;■

condiţiilor legale. £
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&JZ1APFIA SI ABMliSlSTRÂŢIAt Sibiu* sir. ©ctambile r«şn ni. 2. TeL ni« 1 2810— 1 30§7, 131 33. AbenattienteU te ta« la s>«ştaîe, tartarii paştall şl diftJztrtt din tntieprladerl şi instituţii. Tipanali întreprinderea pcUgraliaä ßibl* :ţ*-» 4Q0Ş4
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